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Ortak aklın 
harmanı: İç 
Denetim

n Anadolu Üniversitesi 6-10 Şubat 
günleri arasında oynanan Spor Toto 
Basketbol Erkekler Türkiye Kupası 
Finallerine ev sahipliği yaptı. Beden 
Eğitimi ve Spor Yüksekokulu Spor 
Salonu’nun tribünlerini dolduran 
basketbolseverler iki ezeli rakibin 
final mücadelesinde heyecan dolu 
anlar yaşadı.                    3. SAYFADA

Üniversitemiz 
Farabi  
Programı’nda 
ikinci oldu
n Anadolu Üniversitesi 2012-2013 
eğitim-öğretim yılı Farabi Öğrenci 
Değişimi Programı ile en çok öğ-
renci kabul eden ikinci üniversite 
oldu.                               3. SAYFADA

Basketbol 
şölenine 
ev sahipliği 
yaptık

n İç Denetim Daire Başkanı Sedi Ka-
vak, İç Denetim ve İç Denetim Birim 
Başkanlığı ve çalışmaları hakkında 
bilgi verdi.                         4. SAYFADA

İngilizce 
eğitimine 
tam destek 

Öğrencilerimizin 
fi lmi yarışmalara 
‘ambargo̒  koydu

Anadoluʻdan 
Çinʻe  uzanan 
stajın öyküsü

n Malzeme talep ve satın alma 
istekleri 1 Şubat gününden itiba-
ren İnternet üzerinden alınmaya 
başlandı. Sistem hakkında bilgi 
veren Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Naci Gündoğan, işlemlere hız 
getirildiğini söyledi. 

n Prof. Dr. Gündoğan yeni uy-
gulama ile önemli ölçüde kâğıt 
tasarrufu sağlanacağını belirte-
rek “Bu sistemle istekler, aynı 
gün içerisinde değerlendirilmiş 
ve işleme konup tamamlanmış 
oluyor.” dedi.

Malzeme talepleri ve 
satın almada online 
sisteme geçildi 5 .SAYFADA

n Yürütücülüğünü İİBF öğretim üyesi Doç. Dr. Mehmet Başar’ın yaptığı ve Türkiye’de bir ilk olan “Bugünün Küçüğü, Yarının 
Girişimcisi Projesi” kapsamında 3 okuldan 75 ilkokul ve ortaokul öğrencisine girişimciliğin temel ilkeleri öğretildi.     5. SAYFADA

n Anadolu Üniversitesi ile Cambridge 

University Press arasında yapılan iş 

birliği uyarınca, Açıköğretim Sistemin-

deki İngilizce derslerinde Cambridge 

Üniversitesinin ürettiği Touchstone 

serisi kullanılıyor. Öğrenciler kendileri 

için hazırlanmış Touchstone Online kur-

sundan faydalanabiliyor.   5. SAYFADA

n Mühendislik Fakültesi 
Malzeme Bilimi ve Mühen-
disliği Bölümü mezunu Umut 
Yapıcı, Arzu Coşkun ve Emre 
Çakıcıoğlu Nisan 2012’de üç 
arkadaşıyla birlikte yüksek 
lisans eğitimi için Çin’de 
Nanjing Havacılık ve Uzay 
Üniversitesine kabul edildi. 
Umut Yapıcı staj öyküsünü 
Anadolu Haber’e anlattı.

   3. SAYFADA

Üniversitemizin 2012-2013 
öğretim yılında Farabi 

Programı kapsamında öğrenci 
kabul ettiği üniversite sayısı

Öğretim 
üyelerimizin 
TÜBİTAK tarafından 
kabul edilen 
projelerini 
tanıtmayı 
sürdürüyoruz.

Anadolu 
Üniversitesi 
ile  Hacettepe 
Üniversitesi hukuk 
alanında dev bir iş 
birliğine imza 
atıyor.

Türk 
yükseköğretim 
sisteminde yeni bir 
dönem başlatan 
Açıköğretim 
için neler 
söylediler?

Yeni dekanlar 
belli oldu: 
Yükseköğretim 
Genel Kurulu 
Üniversitemizin 3 
fakültesine 
dekan atadı. 4 .SA
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n Güzel Sanatlar Fakültesi Çizgi Film (Animasyon) Bölü-
mü öğrencisi Önder Menken ve Açıköğretim Fakültesi 
Fotoğrafçılık ve  Kameramanlık Bölümü öğrencisi Burak 
Varlık’ın yönetmenliğini yaptığı “Fidan” isimli kısa fi lm, 
pek çok fi lm festivalinde animasyon dalında ödüle de-
ğer bulundu.                                                  6. SAYFADA

n Güzel Sanatlar Fakültesi Çizgi Film (Animasyon) Bölü-
mü öğrencisi Önder Menken ve Açıköğretim Fakültesi 
Fotoğrafçılık ve  Kameramanlık Bölümü öğrencisi Burak 
Varlık’ın yönetmenliğini yaptığı “Fidan” isimli kısa fi lm, 
pek çok fi lm festivalinde animasyon dalında ödüle de-
ğer bulundu.                                                  6. SAYFADA

Geleceğin girişimcileri Eskişehir’de yetişiyorGeleceğin girişimcileri Eskişehir’de yetişiyorGeleceğin girişimcileri Eskişehir’de yetişiyor
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Onur DEMİR

n Fen Fakültesi Kimya Bölümü Öğretim 
Üyesi aynı zamanda proje yürütücüsü 
Prof. Dr. Hayrettin Türk’ün “Hidrofil-hid-
rofob Dengesi Ayarlanabilen Vinibenzil 
Klorür-2 (Dimetilamino) Etil Metekrilat 
Bazlı Katyonik Latekslerin Sentezi ve Tok-
sik Organofosfat Esterlerinin Hidrolizinde 
O-İyodosobenzoat Katalizörü Desteği Ola-
rak Kullanımları” başlıklı projesi TÜBİTAK 
tarafından kabul edildi.

Prof. Dr. Hayrettin Türk “Çalışmamız-
da hidrofil-hidrofob dengesi ayarlanabi-
len stirenik ve akrilat yapıları bir arada 
bulunduran katyonik latekslerin sentezi 
ve bunların toksik organofosfat esterlerin 
hidrolizinde katalizörü desteği olarak 
kullanımları araştırılacak. Lateksler kal-
loidal polimerler olup genellikle 50-250 
nanometre çapında partiküller içeriyor. 
Bazı pestisitler ve sinir gazları organofos-
fat esterler yapısında bileşiklerdir. Bu tür 
bileşikler etkin bir şekilde hidroliz edildik-
lerinde zehirleyici özelliklerini yitiriyorlar. 
Kimyasal silah olarak kullanılabilme 
potansiyelleri ve biyolojik bozunmaya 
karşı dirençli olmaları göz önünde 
bulundurulduğunda, organofosfat es-
terlerin zararlı etkilerinin yok edilmesine 
yönelik çalışmalar hem canlıların hem 
de çevrenin korunması açısından önem 
taşıyor.” dedi.

Bilge SÖNMEZ 
n Fen Fakültesi Kimya Bölümünden 
Doç. Dr. Filiz Yılmaz’ın yürütücülüğünü 
üstlendiği “Karbonik Anhidrazdan Yola 
Çıkarak Üç Karakterli Yarı Sentetik Na-
noenzim Üretimi ve Kataliz Uygulama-
ları” adlı proje TÜBİTAK Temel Bilimler 
Araştırma Destek Grubu tarafından 
onaylandı. Yılmaz “Karbonik anhidraz 
enzimlerinden yola çıkarak farklı reaksi-
yon koşullarına dayanıklı, fonksiyonelliği 
artırılmış ve tekrar tekrar kullanılabilir 
özgün nanoenzim modelleri geliştirmeyi 
amaçlıyor. İki yıl sürecek projede, sentez-
lenecek yeni yarı sentetik nanoenzimler 
aynı zamanda biokatalizor olarak görev 
yapacağı için yeşil 
kimya, enerji, 
verimlilik ve 
enantiyo seçi-
cilik açısından 
teknolojiye ve 
litaratüre de 
yeni olanak-
lar sunacak.” 
dedi.

İrem DÖNMEZ

n Mühendislik Fakültesi İnşaat Mühen-
disliği Bölümü Öğretim Üyelerinden 
Doç. Dr. Gökhan Arslan’ın “İnşaat Proje-
lerinde İş Kazaları Önleme Sistemi: Şan-
tiyelerde Kör Noktaların Engellenmesi” 
başlıklı projesi TÜBİTAK tarafından ka-
bul edildi.

Gökhan Arslan “İnşaat sektörü, ista-
tistiklere göre iş kazası ve kaza sonucu 
meydana gelen ölümlü ve ağır yaralan-
malı olay sayısı bakımından tüm sek-
törler arasında ilk sıralarda yer alıyor. 
Manevi hasarların yanı sıra iş kazaları, 
inşaat sektöründe önemli maddi zarar-
lara da yol açıyor, verimliliği düşürüyor 
ve sektörün imajını zedeleyerek inşaat 
firmalarının iflasına neden olabiliyor. İş 
kazaları temelde güvensiz davranışlar, 
güvensiz durumlar ile ekipman kazaları 
nedeniyle meydana geliyor.” dedi. 

Ekipman kazalarının inşaat sektö-
ründeki kazaların yaklaşık %25’ini 

oluşturduğunu, ekipman kazalarındaki 
en büyük etkenin ise kör noktalar oldu-
ğunu kaydeden Arslan, kör noktaların 
ekipman operatörünün göremeyeceği 
yerler olarak tanımlanabileceğini 
söyledi. 

Arslan, projenin ana 
amacının, inşaat sektö-
ründe kör noktalardan 
kaynaklanan iş kazaları-
nı azaltmak, ölümcül 
ve ağır yaralanmalı 
iş kazalarının 
sıfırlanmasına 
yönelik sek-
töre katkıda 
bulunacak 
önlemleri 

almak ve yeni bir iş güvenliği sistemi 
geliştirmek olduğunu belirterek şöyle 
konuştu:

“Proje, kör noktalar nedeniyle mey-
dana gelen inşaat kazalarını önlemek 

için elektronik tabanlı sistemler 
içeren bir iş sağlığı ve güvenliği 
sistemi geliştirmeyi hedefliyor. 
Bu sistemde, sensörler (vericiler 
ve alıcılar) kullanılacak. Vericiler, 
çevreleyen alanda tanınabilir 

sinyalleri üreten; alıcılar 
ise bu sinyalleri alıp 

analiz eden cihaz-
lardır. Projede kör 

noktalardan 
kaynaklanan 
kazaları önle-

mek amacıyla RFID (Radyo Frekansı ile 
Tanımlama), hareket/hareketsizlik sen-
sörü ile GPS koordinat sistemleri birlik-
te kullanılacak. RFID sensörleri işçilerin 
ayakkabılarına monte edilecek; alıcılar 
ise şantiyelerdeki iş makinalarına ve 
şantiyede potansiyel tehlike yaratacak 
bölgelere (trafo, merdiven boşluğu, 
patlayıcı madde deposu, vs.) kurula-
cak. Ses ve titreşim sinyalleri vasıtasıyla 
sinyaller, vericilerden alıcılara önceden 
hesaplanmış aralıklarda gönderilecek. 
Böylece tehlike anında vericiler çalı-
şanlardaki alıcılara sinyal göndererek 
yaklaşan tehlikeye karşı çalışanları ka-
zalardan koruyacak.”

Proje kapsamında Mühendislik Fa-
kültesinin de yer aldığı İki Eylül Kampü-
sü’nde beş dönümlük bir arazi üzerinde 
büyük ölçekli temsili bir laboratuvar-şan-
tiye kurulacağını ifade eden Arslan, sis-
temin ön kurulum ve testlerinin burada 
yapılacağını sözlerine ekledi.

Doç. Dr. Arslan iş kazalarını 
önlemeyi hedefl iyor

Handan KAYGUSUZ

n Anadolu Üniversitesi Yer ve Uzay 
Bilimleri Araştırma Enstitüsü Öğretim 

Üyesi Doç. Dr. 
Semra Gü-

nay Aktaş 
ve Es-
kişehir 
O s m a n 

G a z i 
Üni-

versitesi Türk Dili ve Edebiyatı Bölümü 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Erdoğan Boz 
tarafından TÜBİTAK destekli “Eskişehir 
İli Dil Haritası” başlıklı projede Eskişe-
hir’de yaşayanların ana dilleri ve ana 
dili Türkçe olanların lehçe ve ağız fark-
lılıkları saptanacak. Proje kapsamında; 
Eskişehir dil, lehçe ve ağız haritaları 
oluşturularak Eskişehir dil atlasının ha-
zırlanması amaçlanıyor.

Bu çalışmayla dil, lehçe ve ağız özel-
liklerinin; kır ve şehir yerleşmelerine, 
jeomorfolojik birimlere, arazi kullanı-
ma, göçün zamanı ve türüne göre da-
ğılımının bu faktörlere bağlı olarak kü-
melenme özelliklerinin belirleneceğini 
ifade eden Doç. Dr. Aktaş “Böylece bü-
tün Türkiye için yapılması son derece 
önemli olan kapsamlı bir araştırmanın 
ve dil atlasının öncülüğü yapılıyor. Bu 
proje, Türk Dili ve Edebiyatı ile Coğraf-
ya Biliminin araştırma yöntemlerinin 
kullanıldığı disiplinlerarası bir çalışma 

olacak. Türkiye’de yaşayan insanla-
rın ana dilleri ve ana dili Türkçe 
olanların konuştukları lehçe ve 
ağızlar üzerine yapılan çalışma-

ların başlangıç tarihi yüz yılı geçmiş ol-
masına karşın henüz kapsamlı bir ana 
dili haritası ve Türkçenin lehçe ve ağız 
farklılıklarını gösteren bir ağız atlası ya-
yımlanabilmiş değildir.” dedi.

Türkiye’de 1935-65 yılları arasında 
yapılan nüfus sayımlarında kişilerin 
ana dilleri sorulduğuna ancak sonraki 
sayımlarda bu sorudan vazgeçildiğine 
dikkat çeken Doç. Dr. Aktaş “Bu da gös-
teriyor ki elimizdeki verilerin üzerinden 
50 yıl geçmiş ve bu veriler çok eskidi. 
Bununla birlikte Türkiye’nin nüfusu 
arttı ve nüfusun dağılımı da çok farklı-
laştı.” şeklinde konuştu.

Prof. Dr. Erdoğan Boz, Eskişehir’in 
Balkanlar ve Kafkasya’dan aldığı göç-
lerle (Arnavut, Boşnak, Abaza, Çerkes, 
Tatar, Karaçay, Nogay vd.) etnik yapısı 
oldukça renkli bir il olduğunu belirterek 
şunları söyledi:

“Bundan başka iç göçler yoluyla 
yöresel ağızlar yanında da birçok Ana-
dolu ağzının da konuşulduğu bir ildir. 
Bu nedenlerle yapılacak araştırma, bu 
renkliliği ve çeşitliliği ortaya çıkartacak. 
Eskişehir ilinde farklı ağız ve lehçelere 

ait örnek metinlerin derlenmiş, derle-
nen metinlerin çeviri yazı çalışmaları 
yapılmış, farklı ağız ve lehçelere ait veri 
tabanı oluşturulmuş olacak. Ayrıca 
derlenen metinler, çekilen video ve fo-
toğraflar, kaydedilen sesleri haritalara 
işlenerek interaktif haritalar oluşturula-
cak ve Eskişehir ili dil atlası hazır olacak. 
Başta mülki idare bakımından ülke ve 
il idarecilerinin yönetime ilişkin alacak-
ları kararlarda; dil sosyolojisi açısından 
toplumsal ilişkileri düzenlemede; leh-
çe ve ağız araştırmaları bakımından 
Türkiye Türkçesi ağızları gramerinin 
çıkarılmasında ve Türkiye Türkçesi ağız 
atlasının yapımında; dil politikaları ba-
kımından devletin dil politikalarının 
tespitinde; halk bilimi ve etnoloji bakı-
mından elde edilen zengin verilerin et-
nik zenginlik ve kültürel değerlerin tes-
pitinde ve başta coğrafya olmak üzere 
hemen bütün bilim dallarına güvenilir 
bilgi sunumunda kullanılacak.”

‘Eskişehir ili dil 
haritası’ ortaya 
çıkarılacak

Anıl AKSOY

n Mühendislik Fakültesi Malzeme Bi-
limi ve Mühendisliği Bölümü Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Abdullah Tuğrul Seyhan 
“Membran Destekli Vakum İnfüzyon 
Tekniği Kullanarak Karbon Elyaf / Karbo-
nize Edilmiş Tavuk Tüyü Lifi Modifiyeli 
Epoksi Kompozitlerin Üretimi” başlıklı 
TÜBİTAK projesi hakkında bilgi verdi.

Doç. Dr. Seyhan “Türkiye’de yıllık 
30 bin ton üretimi olan ve sadece atık 
olarak kabul gören ‘Tavuk Tüyü Lifleri 
(TTL)’ çevre dostu yapısı ve düşük ma-
liyetli olması açısından oldukça önemli 
bir araştırma alanı potansiyeli teşkil edi-
yor. TTL yüksek miktarda keratin içeren 
bir çeşit içi boş, sert yapılı ve yaklaşık 
3 GPa’lık elastik modülüne sahip bir 
protein lifidir. Tavuk tüyü lifleri, kırpık 
cam veya karbon fiberler ile mekanik 
özellikleri mukayese edildiğinde, yapı-
sal kompozit gövdelerinde kullanılan 

polimer matriks reçinelerin mekanik 
özelliklerini geliştirmesi açısından son 
derece sınırlıdır; fakat bu lifler ısıtıldı-
ğında çapraz bağlar oluşur ve bu bağlar 
yapıyı sağlamlaştırmanın yanı sıra ya-
pının daha gözenekli hâle dönüşmesini 
sağlar.” dedi.

Seyhan, ısıtmanın (piroliz) ya da baş-
ka bir deyişle karbonizasyonun amacı-
nı ise “Tavuk tüyü liflerinden mümkün 
olan maksimum karbonu elde etmek 
ve gözenek sayısını artırarak yüzey 
alanı olabildiğince yüksek yapılar elde 
etmektir.” diye tanımladı.

Tavuk tüyü lifleri karbonize olduğu 
zaman, nihai üründe elde edilen kar-
bon miktarının oranına ve gözenek 
yapısına göre, yaklaşık elastik mukave-
meti 30-150 GPa ve çekme mukavame-
ti 1-10 GPa arasında değişen değerlerde 
çok uygun bir takviye elemanına dönü-
şebilme potansiyeline sahip olduğunu 

belirten Doç. Dr. Seyhan “Dolayısıyla da 
içerisinde kullanılan polimer reçinenin 
mekanik özelliklerini geliştirme potan-
siyeline sahip hâle gelirler. ‘Karbonize 
Edilmiş Tavuk Tüyü Liflerinin (KETTL)’ 
polimer matriks kompozitler için dolgu 
malzemesi olarak kullanılacak.” diye 
konuştu. 

Karbon elyaf takviyeli kompozitler 
havacılık endüstrisinde, otoklav üretim 
tekniğine alternatif olarak son birkaç 
yıldır kullanılan Membran Destekli 
Vakum İnfüzyon (MDVI) tekniği ile üre-
tileceğini ifade eden Seyhan, ayrıca bu 
çalışmada KETTL modifiyeli epoksi re-
çineler matriks elemanı olarak karbon 
elyaf takviyeli kompozit yapıların üretil-
mesinde kullanılacağını söyledi.

Doç. Dr. Seyhan “MDVI kompozit 
parçaların otoklava göre daha düşük 
maliyette, yapısal özelliklerinden ve 
dayanımından ödün vermeden üretil-

mesine olanak veriyor. Tek seferde tek 
parça hâlinde, hızlı ve düşük maliyetli 
büyük kompozit parçaları üretmek için 
MDVI tekniği hâli hazırda başarılı bir 
şeklide uygulanıyor. Airbus A400M kar-
go uçağının kargo kapaklarının, A380 
ve Eurofighter kanat flap yollarının 
bu teknik ile üretimi, MDVI tekniğinin 
başarılı bir şekilde gerçekleştirildiğinin 
önemli endüstriyel örnekleri arasında 
yer alıyor.” diye konuştu.

Seyhan proje-
nin Turkish Avia-
tion Industry 
(TAI), Anka-
ra tarafın-
dan da 
destek -
lendiğini 
ve 30 ay 
süreceğini  
sözlerine 
ekledi.

Doç. Dr. Seyhan’ın projesine TAI’den destek

Projesine 
TÜBİTAK desteği

TÜBİTAK’ın kabul ettiği 
diğer projeleri tanıtmaya 
haftaya devam edeceğiz.

 a

TÜBİTAK’a 
bir proje
daha...
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Meral TOSUN 

n Anadolu Üniversitesi 2012-2013 
eğitim-öğretim yılı Farabi Öğrenci De-
ğişimi Programı’yla en çok öğrenci ka-
bul eden ikinci üniversite oldu. 2009-
2010 eğitim-öğretim yılından beri 
Farabi Programı’yla öğrenci gönderen 
ve kabul eden Anadolu Üniversitesi, 
bu yıl da aynı başarıyı elde etmeyi 
başardı. Konuyla ilgili açıklamayı, 25 
Ocak Cuma günü Öğrenci Merkezi’n-
de Farabi Kurum Koordinatörü Yeşim 
Çakallı yaptı. 

90 Farklı Üniversiteyle İş Birliği

Çakallı “Programın başlamasından 
bu yana, gelen öğrencide en çok ter-
cih edilen üniversitelerden biriyiz. 
Bu yıl 30 farklı üniversiteye öğrenci 
gönderdik ve yine bu yıl 50 farklı 
üniversiteden öğrenci kabul ettik. 
Öğrenci değişimi yaptığımız, devlet 
ve vakıf üniversiteleri arasında Tür-
kiye’nin önde gelen üniversiteleri de 
bulunmaktadır. 90 farklı üniversite ile 
anlaşmamız var. Çok çeşitliliğe önem 
veriyoruz.” dedi. 

Farabi’nin, doğudaki öğrencilerin 
batıya gelmesi olarak algılanmasının 

yanlış olduğunu belirten Çakallı “Biz-
den Atatürk Üniversitesine gitmek 
isteyen öğrencilerimiz var, Marmara 
Üniversitesinden bize gelmek isteyen 
öğrenciler de var. Program sanıldığı 
gibi sadece doğudaki öğrencilerin ba-
tıya geldiği bir program değil. Mesela 
bu yıl Mimar Sinan’dan 3 tane Sosyo-
loji Bölümü öğrencisi geldi. Marma-
ra’dan ise 9 öğrencimiz geldi. Bu algı-
nın değişmesi için çok güzel örnekler 
bunlar. Öğrencilerin öğrenim süreç-
lerinde farklı üniversitelere gitmesi; 
bireylerin kişisel gelişimleri, farklı şe-
hirler tanıması, yeni çevre edinme ve 
yeni bakış açıları kazanması gibi pek 
çok açıdan kendilerine fayda sağla-
maktadır.” şeklinde konuştu.  

Anadolu Üniversitesinin Farabi’de 
ikinci sırada yer almasının nedenini 
ise Yeşim Çakallı şu şekilde dile getir-
di: “Çok tercih edilen bir üniversiteyiz. 
Anadolu Üniversitesi öğrenciler tara-
fından çok tercih edilen bir üniversi-
te ve sadece bu dönem 685 öğrenci 
başvurdu. Biz Farabi Programı’nda 
da çok aktif durumdayız. Birçok kon-
feransta sunuşlarımız oluyor. Bu etkin 
durumumuzdan dolayı birçok üniver-

sitede de bizimle anlaşma yapmak is-
tiyor. Eskişehir zaten doğal bir cazibe 
merkezi bunun da etkisi var.”

Öğrencilerin Farabi Değişim Progra-
mı ile gidebilmeleri için gerekli koşul-
lara da değinen Çakallı şunları söyledi: 
“Önlisans ve lisans öğrencilerinin 2.00 
not ortalaması, yüksek lisans ve dokto-
ra öğrencilerinin 2.50 not ortalamasını 
tutturmaları gerekiyor. Vakıf üniversi-
teleri de dahil olmak üzere istedikleri 
birçok üniversite ile anlaşma yapa-
biliyoruz ve istedikleri üniversiteye 
gönderiyoruz. Ayrıca, öğrencilerimize 
aylık 420 TL burs veriyoruz. Öğrencile-
ri Farabi Programı’na 
başvurmaları için 
bir dil sınavına 
tabi tutmuyoruz. 
Fakat gideceği 
ünivers i tede 
eğer yüzde yüz 
İngilizce eğitim 
yapılıyorsa dil sko-
runa ihtiyaç 
d u y u l u -
yor. Öğ-

rencinin ya hazırlıktan geçip muaf ol-
masını istiyoruz ya da KPDS, ÜDS gibi 
dil sınavlarından birinden dil skoruna 
sahip olması gerekiyor.”

Başvurular Başlıyor

Başvuru tarihleri hakkında da bilgi 
veren Çakallı “18 Şubat- 8 Mart arası 
2013-2014 Güz ve Bahar Dönemi için 
başvurular başlıyor. Yani öğrenciler 
ya sadece güz dönemi için başvuru 
yapabilir ya da güz ve bahar olmak 
üzere iki dönem başvuru yapabilir. 
Öğrenciler bu tarihler arasında aday 
başvuru formunu doldurup trans-
kriptleriyle birlikte Farabi ofisine baş-
vuru yapacaklar. Sonra biz o öğren-

cileri, gerekli eşleştirmeleri yaparak 
üniversitelere gönderiyoruz. Son-
rasında da üniversitelerden gelen 
cevaba göre öğrencilerle birlikte ge-
rekli işlemleri yapıyoruz. Bu konu-
da yapılacak işlemlerle ilgili olarak, 

öğrencilerimize, tarafımızca 
yapılacak oryantasyon 

toplantısına katılma-
larını öneriyoruz.” 

dedi.

Anıl AKSOY 
n Mühendislik Fakültesi Malzeme Bi-
limi ve Mühendisliği Bölümü mezunu 
Umut Yapıcı, Arzu Coşkun ve Emre 
Çakıcıoğlu Nisan 2012’de yüksek lisans 
eğitimi için Çin’de Nanjing Havacılık ve 
Uzay Üniversitesine kabul edildi. 

Çin hükûmetinin Nanjing Havacılık 
ve Uzay Üniversitesinde Malzeme Bili-
mi ve Mühendisliği Bölümünde yüksek 
lisans için vermeyi düşündüğü 5 kişilik 
kontenjandan yararlanmak için baş-
vuruda bulunduklarını belirten Umut 
Yapıcı, Çin’den gelen öğretim üyeleri 
tarafından mülakattan geçtiklerini ve 
sonrasında da kabul edildikten sonra 
Çin’e gittiklerini ifade etti.  

İlk günlerde zorluklar yaşadıklarını 
anlatan Yapıcı “Konaklama, dil, kültür 
ve yemekler konusunda biraz sıkıntı 
yaşadık. Orada üniversite öğrencileri 
bile İngilizce konuşmaktan çekiniyor-
lar. Bu yüzden başlarda anlaşmakta 
zorlanıyorsunuz ama sonrasında yavaş 
yavaş dile hakim olmaya başlıyorsu-
nuz. Yemek konusunda ise bütün 
yemekleri deneme yoluyla seçmeye 
başladık. Üniversitenin yemekhanesin-
de ‘Müslüman yemekhanesi’ bölümü 
var. Yine Çin yemekleri yapılıyor ancak 
‘helal gıda’ kavramı burada da geçerli.” 
dedi. 

Çin’de de Ön Plandayız

Umut Yapıcı sözlerini şöyle sür-
dürdü:

“Anadolu Üniversitesi Malzeme 
Bilimi ve Mühendisliği Bölümünde 
çok sıkı bir eğitimden geçiyoruz. Belki 
bizlerin ve bütün öğrencilerin şikâyet 
ettiği bir durum bu ama o anda 
farkına varmadığımız şey bu zorluğun 
bize neler kattığıdır. Nanjing Üniver-
sitesine gittiğimizde sadece Anadolu 
Üniversitesinde aldığımız lisans eğiti-
miyle dersleri çok kolay geçeceğimizi 
anladık. Hiçbir derste zorlanmadık. 
Sadece derslere devam ederek lisansta 
edindiğimiz bilgi ve tecrübeyle dersleri 
geçmemiz mümkün. Projelere henüz 
başlamadık, ikinci dönem başlayaca-
ğız. Ancak projelerde de danışmanla 
veya diğer arkadaşlarla konuştuğu-
muzda lisansta aldığımız eğitim ne 
kadar üst düzey olduğunu ve bizi 
ne kadar öne çıkardığını gördük. 
Mütevazı olmak gerekiyor ama bunu 
hocalarımız da söylüyor. Gerçekten ön 
plandayız. Sadece CV’lerimize baktıkla-
rında bile bize iyi öğrenci olduğumuzu 
söylüyorlar.” 

Çin’de alınan yüksek lisans eğitimi-
nin ve Çin’deki iş imkânlarına da deği-
nen Yapıcı “Çin’in çok hızlı gelişen bir 
ekonomiye sahip olduğunu hepimiz 
biliyoruz. Böyle bir ortamda da çok faz-
la mühendise ihtiyaçları oluyor. Çin’de 
havacılıkla ilgili çok büyük bir gelişme 
var. Nanjing kariyer yolunda önemli bir 
tecrübe” dedi.

Çin’e uzanan 
yüksek lisans 
öyküsü 

Üniversitemiz Farabi’de ikinci oldu 

Gökhan AKKURT 
n Anadolu Üniversitesi 6-10 Şubat 
günleri arasında oynanan Spor Toto 
Basketbol Erkekler Türkiye Kupası 
finallerine ev sahipliği yaptı. Beden 
Eğitimi ve Spor Yüksekokulu (BESYO) 
Spor Salonu’nun tribünlerini doldu-
ran basketbolseverler iki ezeli rakibin 
final mücadelesinde heyecan dolu 
anlar yaşadı. 

Türkiye Kupası açılış maçında 6 
Şubat günü TED Ankara Kolejliler ve 
Beşiktaş karşı karşıya geldi. Beşiktaş 
Ankara ekibini 86-77’lik skorla yene-
rek yarı finale yükselen ilk takım oldu. 
Günün ikinci maçında Pınar Karşıya 
ile Fenerbahçe Ülker karşılaştı. Sarı 
lacivertli ekip rakibini 77-69’luk skor-
la geçerek yarı finale adını yazdıran 
ikinci takım oldu. 

Banvit Farklı Kazandı

Turnuvanın ikinci gününün ilk ko-
nukları Banvit ve Hacettepe Üniversi-
tesi oldu. 7 Şubat günü oynanan mü-
cadelenin sonunda 61-77’lik skorla 
yarı finale yükselen isim Banvit oldu. 

Günün ikinci maçı Galatasaray Me-
dical Park ve Anadolu Efes arasında 

oynandı. Taraftarın da yoğun deste-
ğiyle Galatasaray Medical Park maçı 
72-64 önde bitirdi ve yarı finale yük-
selmeye hak kazandı. 

Finale Yükselen İlk Takım 

8 Şubat günü oynanan Spor Toto Er-
kekler Türkiye Kupası’nda finale çıkmak 
için mücadele eden ilk isimler Beşiktaş 
ve Fenerbahçe Ülker oldu. Sarı lacivertli-
ler rakibini 66-75’lik skorla mağlup ede-
rek finale yükselmeye hak kazandı. 

Günün ikinci karşılaşmasında 
Galatasaray Medical Park ile Banvit 
karşılaştı. Galatasaray Medical Park 
maçı 81-68 kazanarak finale çıkmayı 
başardı.

Şampiyon Fenerbahçe Ülker 

Spor Toto Erkekler Türkiye Kupa-
sı finalinde 10 Şubat günü iki ezeli 
rakip Galatasaray Medical Park ve 
Fenerbahçe Ülker karşı karşıya geldi. 
Karşılaşmanın sonucunda Fener-
bahçe Ülker rakibini 63-57’lik  skorla 
mağlup ederek Türkiye Kupası’nı ka-
zandı. Fenerbahçeli David Anderson 
21 sayıyla maçın en skorer ismi oldu. 
Anderson maçın yıldızı ödülünü Es-

kişehir Büyükşehir Belediye Başkanı 
Prof. Dr. Yılmaz Büyükerşen’den aldı.

Karşılaşmanın ödül töreninde, 
Türkiye Basketbol Federasyonu As 
Başkanı Akın Süel, Rektör Prof. Dr. 
Davut Aydın’a, Eskişehir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Prof. Dr. Yılmaz Bü-
yükerşen’e, Gençlik Hizmetleri Spor İl 
Müdürü Hüseyin Aksoy’a, Basketbol 
İl Temsilcisi Murat Özgür’e ve BESYO 
Müdürü Prof. Dr. Güven Sevil’e teşek-
kür plaketi verdi.

Rektör Prof. Dr. Aydın “Ayın 6’sın-
dan bu yana Spor Toto Erkekler Tür-
kiye Kupası maçları oynandı. Çok 
başarılı, çok güzel, sorunsuz bir final 
gerçekleşti. Bir taraftan Galatasaray 
Medical Park bir taraftan Fenerbahçe 
Ülker çok keyif verici bir maç sundu 
bize. Sadece bir takımın kazanması 
gereken maçı Fenerbahçe Ülker ka-
zandı. Organizasyonlar çok güzeldi, 
biz de ev sahibi olarak bu organizas-
yonlara katkıda bulunduğumuz için 
mutluyuz. Eskişehirlilere böyle bir 
organizasyonu sunduğumuz için 
üniversite olarak görevimizi yerine 
getirmiş olduk. Herkese teşekkür edi-
yorum.” dedi.

Göze ÇİÇEK 

n Azerbaycan Ankara Büyükelçisi 
Faig Bagirov, kanlı Hocalı soykırımı-
nın Türkiye’de daha geniş kitlelere 
tanıtılması konusunda faaliyetler 
sergileyen İktisat Fakültesi eski Deka-
nı Prof. Dr. Rıdvan Karluk’a teşekkür 
mektubu gönderdi. 

Karluk’un, Ermeni silahlı birlikleri 
tarafından acımasızca gerçekleştiri-
len kanlı Hocalı soykırımının Türki-
ye’de daha geniş kitlelere tanıtılması 
ve kardeş Azerbaycan’ın bu acısının 
unutturulmamasına yönelik büyük 
fedakârlık örneği sergilediğini ifade 
eden Büyükelçi Bagirov mektubun-
da şunları söyledi:

“1992 yılı Şubat ayında çağdaş 
dünyanın gözleri önünde, Er-
meni silahlı birlikleri tarafından 
acımasızca gerçekleştirilen kanlı 
Hocalı soykırımının Türkiye’de 
daha geniş kitlelere tanıtılması ve 
kardeş Azerbaycan’ın bu acısının 
unutturulmamasına yönelik de-
ğerli faaliyetlerinizi yakından takip 
etmekteyiz. Sizlerin bu kapsamda 
büyük fedakârlık örneği ortaya ko-
yarak gerçekleştirdiğiniz hizmetler 
ve hayata geçirmeyi planladığınız 
faaliyetler hakkında bilgi sahibi 
olduktan sonra, bir kez daha Büyük 
Atatürk’ün ‘Azerbaycan’ın kederi 
kederimiz, sevinci sevincimizdir’ 
kelamını hatırlamadan edemiyoruz. 
Belirtmek isteriz ki bu ifadeler, sizin 
gibi iki ülke kardeşliğine hizmet 
eden saygıdeğer şahsiyetlerin faa-
liyetleri ile değerini korumaktadır. 
Size bu hizmetlerinizden dolayı 
en içten teşekkürlerimi bildiriyor, 
Hocalı soykırımının unutulmaması 
ve unutturulmaması yönündeki fa-
aliyetlerinize gerekli bütün destek-
lerin verileceğinden emin olmanızı 
istiyorum.

Saygılarımla, Faig Bagirov”

Bagirov’dan 
teşekkür  
mektubu

Basketbol şölenine ev sahipliği yaptık

Umut 
Yapıcı

Yeşim Çakallı
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ECZACILIK FAKÜLTESİNDE GÜZ 
DÖNEMİ DEĞERLENDİRMESİ
 n Eczacılık Fakültesi tarafından Güz Dö-
neminin gözden geçirildiği bir Akademik 
Kurul Toplantısı yapıldı. Toplantı, Ecza-
cılık Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Yasemin 
Yazan başkanlığında 24 Ocak Perşembe 
günü, Hüsnü Can Başer Toplantı Salo-
nu’nda gerçekleştirildi. Değerlendirme 
sunumlarının yapıl-
dığı toplantının 
sonunda, 2012 
yılında atama 
ve yükseltme 
alan akademik 
personele de 
birer anı 
sunul-
du. 

n  Fen Fakültesi Biyoloji Bölümü öğretim 
üyesi Prof. Dr. Ersin Yücel’in yayıncılığını 
ve editörlüğünü yaptığı “Biyolojik Çeşit-
lilik ve Koruma Dergisi”nin yeni sayısı 
yayımlandı. Prof. Dr. Yücel, derginin 
biyolojik çeşitlilik, koruma, biyoteknoloji, 
çevre düzenleme, tehlike altındaki türler, 
tehlike altındaki habitatlar, sistematik, 
vejetasyon, ekoloji, biyocoğrafya, genetik, 
bitkiler, hayvanlar ve mikroorganizmalar 
arasındaki ilişkileri konu alan orijinal 
makaleleri yayımladığını kaydetti.

DOĞAL MANTARLARIMIZA AVRU-
PA’DAN BÜYÜK İLGİ n Fen Fakültesi 
Biyoloji Bölümü Öğretim Üyesi Prof. 
Dr. Ersin Yücel, biyolojik çeşitlilik 
bakımından dünyanın en zengin 
ülkelerinden olan Türkiye’de doğal 
ormanlarda yetişen mantarların, Av-
rupa’da yoğun ilgi gördüğünü belirtti. 
Türkiye’de doğal olarak yetişen man-
tarların, Avrupa, Uzak Doğu ve Arap 
ülkelerine ihraç edildiğinin bilgisini 
veren Prof. Dr. Yücel “Mantarlarımız, 
Avrupa mutfaklarında önemli bir yer 
tutuyor.” diye konuştu. 

TRT OKUL  GELECEĞİN 
SPİKERLERİNİ 
YETİŞTİRİYOR
 n TRT Sspikeri Fulin 
Arıkan, Açıköğretim Fa-
kültesi TV Yapım Mer-
kezi Stüdyo 6’da 21 
Ocak günü sunucu 
adaylarına ders 
verdi. 
Arıkan, 
adayların 
kamera 
karşısına 
geçip 
sunum yaptıkları eğitimde beden dili 
ve sesin doğru kullanımı konusunda 
bilgiler aktardı. İletişimin %55’ini beden 
dilinin oluşturduğunu belirten Arıkan, 
yapılacak çalışmalarla sunuculuk adına 
önemli adımlar atılacağını kaydetti. 

 AnadoluHaber

Barış Can KERMAN 
n Anadolu Üniversitesi İç Denetim 
Daire Başkanı Sedi Kavak, İç Denetim 
ve İç Denetim Birim Başkanlığı ile ilgili 
açıklamalarda bulundu.  

2007 yılından bu yana aktif şekilde 
görev yapan ve Anadolu Üniversitesi 
Rektörlüğüne bağlı İç Denetim Birim 
Başkanlığında Sedi Kavak, Abdullah 
Efe, Sülbiye Yusufoğlu, Selma Şahin ve 
İsa Karaot olmak üzere beş iç denetçi 
bulunuyor. Başkanlık, Kamu İç Denet-
çileri Derneği tarafından çıkarılan “De-
netişim” isimli derginin 2010 yılında 
yayımlanan 5. sayısında da yer aldı. 

İç Denetim Nedir?

Sedi Kavak iç denetimin, kamu ida-
resinin çalışmalarına değer katmak 
ve geliştirmek için kaynakların eko-
nomiklik, etkililik ve verimlilik esas-
larına göre yönetilip yönetilmediğini 
değerlendirmek ve rehberlik yapmak 
amacıyla yapılan bağımsız, nesnel 
güvence sağlama ve danışmanlık faali-
yetini ifade etmekte olduğunu söyledi. 
Kavak, İç Denetim Birim Başkanlığının 
geleneksel denetim anlayışı çizgisinde 
algılanmakta ve kısmen de olsa uzak 
durulması gereken bir yapı olduğu ön 
yargısı bulunduğunu ifade etti. Kavak, 
zaman içerisinde birim üst yöneticileri 
ve yürütülen faaliyetler kapsamında 
yapılan bilgilendirme çalışmaları so-
nucunda, iç denetimin üniversite ça-
lışmalarına değer katan ve geliştiren 

bir sistem olduğunun anlaşılmasıyla iç 
denetime karşı pozitif ve destekleyici 
bir yapı oluşmaya başladığını söyledi. 

İç denetim faaliyetlerinin “Kamu 
İç Denetçi” sertifikasına sahip beş iç 
denetçi tarafından yürütüldüğünü 
belirten Sedi Kavak sözlerini şöyle sür-
dürdü:

“Üniversitemiz uzaktan öğretim sis-
temi uygulayan, yaklaşık iki milyon öğ-
rencisi bulunan ve iki büyük kampüse 
sahip Türkiye’nin en büyük üniversitesi 
konumunda bulunuyor. Bu bağlamda 
Üniversitemize, tahsis edilen iç denetçi 
kadro sayısının yeterli olmadığı kanaa-
tindeyim. Öte yandan görev yapan beş 
denetçi için tahsis edilen çalışma yeri, 
taşınır ve diğer malzeme yönünden 
herhangi bir sıkıntı bulunmuyor. Üst 
yöneticinin; iç denetim faaliyetlerinin 
yürütülmesi, eksiklerinin giderilmesi 
mesleki eğitimle bilgi ve yeteneklerinin 
artırılması yönünde çok büyük katkısı 
ve desteği bulunuyor. Üst yöneticinin 
bu yaklaşımı görevimizdeki motivasyo-
nu ve verimliliği olumlu yönde etkile-
mekte ve idarenin çalışmalarına değer 
katmak yönündeki faaliyetlerimize 
olumlu yansıyor.” 

Bu güne kadar İç Denetim Birim 
Başkanlığının gerçekleştirdiği iç dene-
tim faaliyetleri hakkında bilgi veren 
Sedi Kavak, 2009 yılından itibaren dört 
dönemde yürütülen denetim faaliyet-
leri sonucunda düzenlenen raporlar-
da 245 adet bulguya yer verildiğinin 

altını çizerek şunları söyledi: “2009, 
2010 ve 2011 yılına ait olan 162 adet 
bulgunun 31 Aralık 2012 tarihi itiba-
riyle gerçekleşme oranı yüzde 83,33’e 
ulaştı. 2012 yılına ait 83 adet bulgu 
izleme sürecinde yer alıyor. Gerçek-
leşmeyen bulgular için ise iç denetim 
metodolojisine uygun olarak izleme 
faaliyeti sürüyor. İç denetimin, yaşam 
boyu öğrenme odaklı bir dünya üni-
versitesi olma vizyonuna sahip Üniver-
sitemizde değerli bir kaynak olduğunu 
ortaya koyan broşürler hazırlanmakta, 
toplantılarda sunum vb. çalışmalar 
yapılıyor. İdari ve mali işlemlere, uygu-
lamalara yönelik rehber niteliğinde 28 
adet kitapçık şeklinde rehber ve 5 adet 
tanıtıcı broşür hazırlandı. Öte yandan, 
Anadolu Üniversitesi ile Maliye Bakan-
lığı Muhasebat Genel Müdürlüğünün 
iş birliği çerçevesinde 6-8 Ağustos 2010 
tarihlerinde ‘Döner Sermayelerin Ye-
niden Yapılandırılması Çalıştayı II’ İç 
Denetim Birim Başkanlığını etkinliği 
olarak yürütülerek çalışma sonuçları, 
hem katılımcılar hem de kamuoyu 
ile paylaşıldı. İç denetimi, kamu ida-
relerinde etkin yönetimin ayrılmaz ve 
idarenin çalışmalarına değer katan bir 
parçası yapmak amaçlı Kalite Güvence 
ve Geliştirme Programı hazırlandı. Şu 
anda bir iç denetçi arkadaş, 2012 yılı iç 
denetim faaliyetlerinin iç değerlendir-
me faaliyetlerini yürütüyor.”   

Dört düzeyden oluşan ve atandıkla-
rında A-1 düzeyinde “Kamu İç Denet-

çi” sertifikasına sahip iç denetçilerin, 
beş yıllık çalışma süresinin sonunda 
yasal olarak belirlenen 60 puanın üze-
rinde bir puana ulaştıklarını ve Maliye 
Bakanlığınca onaylı A-2 sertifikalarının 
gönderildiğini belirten Sedi Kavak söz-
lerini şu şekilde sonlandırdı: “İç dene-
tim faaliyetinin kurum çalışmalarına 
değer katmasına ve geliştirilmesine, 
Rektörümüz Prof. Dr. Davut Aydın’ın 
çok önemli katkısı olmuştur. İç dene-
tim faaliyetlerinin yürütülmesi, dene-
tim plan ve programlarının oluşturul-
ması ve bunların gerçekleştirilmesi 
noktasında katkıları bulunan başta 
rektörümüz ve rektör yardımcılarımız 
olmak üzere dekanlarımıza, genel sek-
reterlerimize, daire başkanlarımıza, 
şube müdürleri-
mize ve fakülte 
sekreterlerimi-
ze, kurum per-
soneline çok 
teşekkür edi-
yorum.”

Ortak aklın harmanı: İç Denetim 

Günsu UYANIK 

n Anadolu Üniversitesi Rektör-
lüğü, kayıtlı üyelerine çevrim 
içi araştırma olanağı veren ve 
güncel bir hukuk veri tabanına 
sahip elektronik araştırma ser-
visi olan “Kanunum.com” ile bir 
protokol imzaladı. Bu protokol 
sayesinde Anadolu Üniversitesi 
öğrencileri ve akademik perso-
nel, Anadolu Üniversitesi Kam-
püslerinden istedikleri hukuksal 
araştırmayı yapabilecekler.

Hukuk Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Ufuk Aydın “Kanunum.com, bir hu-
kuk veri tabanıdır ve bu araştırma sis-

teminde hem mevzuat hem yargı 
kararları yer almaktadır. Birçok 
kurumsal kullanıcısı olan bu veri 
tabanının kullanıcıları arasında 
Türkiye Büyük Millet Meclisi ve 
Anayasa Mahkemesinin olması 
çok önemlidir. Özellikle Hukuk 
Fakültesi öğrencileri ve akade-
mik personel açısından çok ya-
rarlı olacağını düşünüyorum. 
Bu fırsattan ücretsiz yararlan-
mak son derece pozitif bir katkı-

dır. Güncel yargı kararlarına İnternet 
erişimi ile ulaşılabilmektedir.”  dedi.

Günsu UYANIK 

n Anadolu Üniversitesi ve Hacette-
pe Üniversitesi Rektörlükleri arasın-
da, hukuk alanında ortak yüksek 
lisans ve doktora programları kap-
samında önümüzdeki günlerde bir 
protokol imzalanacak. 

Yüksek lisans veya doktora prog-
ramına kaydolmuş öğrenciler; en 
az üçte bir oranında ders sayısını 
diğer üniversiteden alabilecek. 
Program sonunda ise ortak bir dip-
loma alınabilecek. Kamu Hukuku 
alanında doktora programına kay-
dolmuş her öğrenci bu programa 
dahil olacak ve diğer üniversiteden 
ders alma oranına da öğrenci karar 
verecek. 

Bu programa ilerleyen zamanlar-
da uzaktan öğretim tekniklerinin 
de eklenebileceğini belirten Hukuk 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ufuk Ay-
dın, bu programın fakülteye gelen  
Öğretim Üyesi Yetiştirme Progra-
mılı (ÖYP) elemanlar için bir fırsat 

olduğunu ve bu protokol ile diğer 
üniversitelere de örnek teşkil edebi-
leceğinin altını çizdi. 

2013- 2014 eğitim öğretim yılın-
da yürürlüğe girmesi planlanan 
bu programın ilgi çekeceğini söy-

leyen Prof. Dr. Ufuk Aydın öğren-
cilerin bu program sayesinde her 
iki üniversitenin olanaklarından 
yararlanabileceklerini ve akademik 
gelişime katkıda bulunduklarını 
sözlerine ekledi.

Hukuk alanında büyük iş birliği 

kanunum.com’un kurumsal kullanıcısı olduk 
teminde hem mevzuat hem yargı 
kararları yer almaktadır. Birçok 
kurumsal kullanıcısı olan bu veri 
tabanının kullanıcıları arasında 
Türkiye Büyük Millet Meclisi ve 
Anayasa Mahkemesinin olması 
çok önemlidir. Özellikle Hukuk 
Fakültesi öğrencileri ve akade-
mik personel açısından çok ya-
rarlı olacağını düşünüyorum. 

mak son derece pozitif bir katkı-

Tümsev SAYAR 
n Yükseköğretim Genel Kurulu 2013 
yılının birinci toplantısını 1 Şubat 
günü yaptı. YÖK Başkanlığı Basın ve 
Halkla İlişkiler Müşavirliğinden yapılan 
yazılı açıklamaya göre devlet ve vakıf 
üniversitelerinin fakültelerine dekan 
ataması yapıldı.

Anadolu Üniversitesinin fakülte-
lerine dekan olarak atanan öğretim 
üyeleri ise şöyle:

 İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesine 
Prof. Dr. Recai Dönmez, Mühendislik 
Fakültesine Prof. Dr. Tuncay Döğe-
roğlu, İktisat Fakültesine ise Prof. Dr. 
Cengiz Hakan Aydın.

Üç fakültemize 
dekan ataması 
yapıldı

İrem Ebru YILDIRIM 
n Anadolu Üniversitesi, Erasmus 
çalışmaları için gelen ekibe ev sahip-
liği yaptı. British Council tarafından 
desteklenen “Yaşam Boyu Öğrenme 
Altında Yoğun Erasmus Programı-Dok-
tora Çalışmalarında Araştırma Yöntem-
leri Projesi” kapsamında 7 kişilik bir 
planlama ekibi 9-10 Ocak günlerinde 
Üniversitemize gelerek Haziran ayında 
yapılacak Yaz Okulu çalışmalarını plan-
ladı. Yaz Okuluna 50 doktora öğrencisi 
ve 25 öğretim üyesi katılacak.

Erasmus Yaz 
Okulu için 
hazırlıklar 
tamam

Sedi Kavak

Prof. Dr. Ufuk Aydın

BİYOLOJİK
ÇEŞİTLİLİK VE 
KORUMA 
DERGİSİ’NİN YENİ 
SAYISI ÇIKTI
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Tümsev SAYAR 
n “Malzeme talep ve satın alma” işlem-
leri 1 Şubat 2013 tarihinden itibaren 
online olarak yapılmaya başlandı. Za-
man ve kağıttan tasarruf sağlayacak 
bu uygulamayla talep ve satın alma ile 
ilgili istekler artık “Malzeme Talep ve 
Satın Alma İstek Sistemi” kullanılarak 
İnternet üzerinden yapılacak. Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Naci Gündoğan 
yeni uygulama hakkında bilgi verdi. 

Sistemi Kolaylaştırdık

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Naci 
Gündoğan uygulama üzerine şunla-
rı söyledi: “Üniversitemizde 1 Şubat 
gününden itibaren ‘Malzeme talep ve 
satın alma’ istekleri online yapılmaya 
başlandı. Daha önceden, birimlerimiz 
isteklerini yazılı olarak iletiyordu. Bir 
çok aşamadan geçtikten sonra, onayla-

nıp satın alması yapılıyordu. Bu süreci 
yeni sistemimizle birlikte kolaylaştır-
dık, artık online olarak hizmet veriyo-
ruz. Birimlerimizin yetkilileri talepleri-
ni, Bilgisayar Araştırma ve Uygulama 
Merkezi (BAUM) tarafından hazırlanan 
‘Malzeme Talep ve Satın Alma İstek 
Sistemi’ aracılığıyla yapıyorlar. Yapılan 
istekler online olarak yapılıyor ve oto-
matik olarak ilgili birimlere gidiyor. Ön-
celikle ayniyata gidiyor, isteği yapılan 
mal ya da malzemenin orada var olup 
olmadığı belirleniyor. Ardından genel 
sekreterliğe daha sonra da rektör yar-
dımcılığına geliyor. Yapılan değerlen-
dirmeler sonucunda, talep edilen mal 
ya da malzeme merkez ambarımızda 
mevcut ise istek yapan birime bura-
dan gönderiliyor; yoksa isteğin satın 
alınması için ilgili bütçeye yönlendiri-
liyor. Dolayısıyla bu sistemle istekler, 

aynı gün içerisinde değerlendirilmiş 
ve işleme konup tamamlanmış oluyor. 
Sistemimizi aslında bir sene önce kur-
muştuk ve belli birimlerde uygulama-
ya koyduk, pilot uygulamasını yaptık. 
Birtakım eksikliklerini gördük, onlar 
tamamlandı. Şubat 2013’ten itibaren 
ise tüm harcama birimlerimiz artık bü-
tün isteklerini online olarak bu sistem 
aracılığıyla yapıyorlar.” 

Prof. Dr. Naci Gündoğan bu uygu-
lama neticesinde kağıt israfının da 
büyük ölçüde önlendiğini dile getirdi. 
Yeni sistemin yöneticilerin daha sağlık-
lı karar vermesini de kolaylaştıracağı-
nı belirten Prof. Dr. Gündoğan, isteği 
yapan birimin, yapılan isteğin hangi 
aşamada olduğunu, satın alma ya-
pılacaksa hangi bütçeye yönlendiril-
diğini kolaylıkla takip edebileceğini 
söyledi. Programı hazırlayan BAUM 

personeline ve geliştirilmesine katkı 
sağlayan tüm çalışanlara teşekkür 
eden Prof. Dr. Gündoğan, kısa bir 
süre sonra üniversite içindeki tüm 
yazışmaların elektronik ortama taşı-
nacağını söyledi.

Online Yazışma Sistemine Geçilecek

Birkaç aya kadar satın alınması 
planlanan programla da tüm birim-
lerde yazışmaların elektronik ortam-
da e-imzayla yapılabileceğini belir-
ten Prof. Dr. Gündoğan, bu sistemin 
bürokrasiyi büyük ölçüde rahatlata-
cağının altını çizdi. Zaman kaybını 
engelleyen sistemle belgelerin taki-
binin de rahatlıkla yapılacağını ifade 
eden Prof. Dr. Gündoğan, çok yakın 
bir gelecekte tüm birimlerde online 
yazışma uygulamasına geçileceğini 
de kaydetti.

BAŞLIKLAR
a http://e-gazete.anadolu.Edu.tr

EGE DENİZİ’NDE YENİ BİR VOL-
KANİK ADA OLUŞABİLİR n Yer ve 
Uzay Bilimleri Araştırma Enstitüsü 
Doğal Afetler ve Yer Bilimleri Araş-
tırma Birimi Koordinatörü Prof. Dr. 
Berkan Ecevitoğlu, Ege Denizi’ndeki 
depremlerin yeni bir volkanik ada 
oluşturabileceğini söyledi. Ecevitoğlu 
“Volkanik faaliyet bir volkan oluştura-
bilir. Bu volkan hızla ortaya çıkarsa 
çevrede yaşayanlar için can sıkıcı 
olabilir.” dedi.

İLETİŞİM BİLİMLERİ FAKÜLTE-
SİNDE RYLA GÜNLERİ n İletişim 
Bilimleri Fakültesi, Anadolu Rotary 
Kulübü ve Bozüyük Rotary Kulübü-
nün birlikte düzenlediği 76. RYLA 
(Rotary Yarının Liderlerini Arıyor) 
semineri verildi. 31 Ocak-2 Şubat 
günleri arasında devam eden etkinlik 
fakülte binasında gerçekleştirildi. Tür-
kiye’deki 86 Rotary Kulübünün kendi 
bölgelerinden başarılı gördükleri 
öğrencilere sponsor olarak gönder-
dikleri seminerde 32 öğrenci yer aldı. 

İTFAİYECİLER KONUĞUMUZ OLDU 
n Eskişehir İtfaiyesi Daire Başkanı 
Ergün Peker ve  İtfaiye Çavuşu ve 
Grup Amiri, Eğitimci ve Uygulayıcı 
Ahmet Duran Çetin, 16 Ocak günü 
Radyo A’da Uzm. Dr. Güzin Kıyık 
Kıcır’ın hazırlayıp sunduğu “Tam 
On İkiden” programına konuk oldu.  
Konuk itfaiyeciler ihbarlarda doğru 
adres bildirimi, yangın durumunda 
yapılması gerekenler ve iyi bir itfai-
yecide bulunması gereken özellikler 
konusunda bilgiler verdi.

BURSA AFAD PERSONELİNE 
EĞİTİM  n Bursa Afet ve Acil Durum 
Müdürlüğü (AFAD), Uludağ Üniversi-
tesi İnşaat Mühendisliği Bölümü ve 
Anadolu Üniversitesi Yer ve Uzay Bi-
limleri Enstitüsü iş birliği ile Bursa’da 
AFAD Personeli Afet Hasarı Eğitimi 
Projesi gerçekleştirildi. 

‘KAHVE DİYARI’ YUNUS EMRE 
KAMPÜSÜNDE AÇILDI n Kahve 
Diyarı, Türkiye genelinde 85’inci 
şubesini, Espark AVM’den sonra 
Anadolu Üniversitesinde açtı. Kahve 
Diyarı müdürü Vedat Ensari “Diğer 
işletmelere göre en büyük ayrıcalı-
ğımız gelen insanları müşteri değil, 
misafir olarak en iyi şekilde ağırlama-
ya çalışmamaızdır.” dedi.

Burak ACAR 
n Yürütücülüğünü İktisadi ve İdari Bi-
limler Fakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Mehmet Başar’ın yaptığı ve Türkiye Bi-
limsel ve Teknolojik Araştırma Kurumu 
(TÜBİTAK) ile Eskişehir Ticaret Odası 
(ETO) desteğiyle hayata geçirilen ve Tür-
kiye'de bir ilk olan “Bugünün Küçüğü, 
Yarının Girişimcisi Projesi” kapsamında 
3 okuldan 75 ilkokul ve ortaokul öğren-
cisine girişimciliğin temel ilkeleri öğre-
tildi. Projede Mehmet Gedik Ortaokulu, 
Mihalgazi Ortaokulu ve Batıkent Ticaret 
Odası İlkokulu öğrencileri yer aldı.

Girişimcilik Eğitimi

TÜBİTAK Bilim İnsanı Destekleme 
Daire Başkanlığı ile ETO tarafından 
desteklenen ve Sinema Anadolu’da 
düzenlenen projenin kapanış etkinliği-
ne Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Mustafa 
Cavcar, ETO Yönetim Kurulu Başkanı 

Harun Karacan, İl Millî Eğitim Müdürü 
Arif Dede, okul müdürleri, öğretmen-
ler, veliler ve öğrenciler katıldı. 

Prof. Dr. Mustafa Cavcar, girişimcilik 
eğitimlerinin ilköğretim düzeyine indi-
rilerek böyle bir projenin Anadolu Üni-
versitesi tarafından gerçekleştirilme-
sinden duyduğu mutluluk duyduğunu 
söyledi. Cavcar başta proje yürütücüsü 
Doç. Dr. Mehmet Başar olmak üzere 
emeği geçenleri kutladı. 

Doç. Dr. Mehmet Başar da Türki-
ye’de bir ilk olan projenin girişimcilik 
ekosistemi açısından önemli olduğunu 
belirterek girişimcilik kültürünü oluş-
turmaya çalışan kurumlara projenin 
örnek olmasını istedi. 

Başkan Karacan’a desteğinden do-
layı teşekkür eden Başar “Girişimcilik 
son yıllarda ülkemizde işgal edilen bir 
kavram olmakla beraber aslında bir 
trend değildir. Girişimcilik, kafanızda-

ki fikrin değere dönüşmesidir. Sadece 
ticari anlamda iş kurmak olarak algıla-
mak da doğru değildir. Bu çerçevede 
hazırlanan bu proje Bilim, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığının Ulusal Yeni-
lik Sistemi 2023 hedefleri doğrultu-
sunda alınan 2010/201 sayılı ‘Ulusal 
Bilim, Teknoloji ve Yenilik Stratejisi 
2011-2016’ kararlarında belirtilen ‘Gi-
rişimcilik Eğitimlerinin ilköğretimden 
doktora düzeyine kadar tüm eğitim 
seviyelerinde verilerek, girişimcilik 
kültürünün olgunlaştırılması ve yay-
gınlaştırılması’ amacıyla da paralellik 
göstermektedir. Bu açıdan bakıldığın-
da parasal destekten daha çok yapı-
lan işin dikkate alınması ve bu proje-
nin ülke genelinde yaygınlaştırılması 
gerekmektedir. Bu yüzden TÜBİTAK’a 
teşekkür ederim.” dedi. 

ETO Başkanı Harun Karacan ise pro-
jeyi hazırlayanlara teşekkür ederek öğ-

rencilerin ailelerine seslendi. Özellikle 
kadınların da girişimcilik eğitimi alma-
ları gerektiğine dikkati çeken Karacan 
“Madem bizim bir 2023 hedefimiz var 
Türkiye’nin 2023 hedefini gerçekleşti-
recek olanlar bu çocuklarımızdır. Biz 
bir kıvılcım yaktık. Bir şeyi başarmak 
için önce inanmak lazım. Biz Türki-
ye'nin 2023 vizyonunda Eskişehir’in 
payı olacağına inanıyoruz ve 2023’te 
payı olan çocuklarımız şu anda yanla-
rınızda.” diye konuştu.

Konuşmaların ardından projeye ka-
tılan öğrenciler beşerli gruplar hâlinde, 
hayal güçlerini kullanarak hazırladıkla-
rı girişimcilik fikirlerini “Benim Projem” 
başlığında sırasıyla sundu. Gangnam-
lar, Zeki Beşli, Çılgın Gençler, Küçük Ast-
ronotlar gibi grup isimleriyle sunum 
yapan öğrencilerin; Airojel Gözlük, Çok 
Amaçlı Saat ve Sınırsız Enerji Kaynağı 
gibi değişik projeleri ilgi gördü.

Geleceğin girişimcileri yetişiyor

İrem Ebru YILDIRIM

n Anadolu Üniversitesi ile Cambrid-
ge University Press arasında imzala-
nan iş birliği uyarınca, Açıköğretim 
Sistemindeki İngilizce derslerinde 
Cambridge Üniversitesinin ürettiği 
Touchstone serisi kullanılıyor. Açıköğ-
retim öğrencileri İngilizce öğrenmede 
kendileri için hazırlanmış DVD içeren 
öğrenci çalışma kitabı, öğrenci kılavu-
zu ve Touchstone Online kursundan 
faydalanabiliyor. 

Cambridge tarafından sağlanan 
materyallerin öğrencinin kendi ken-
dine öğrenmesini destekleyecek şe-
kilde hazırlandığını dile getiren Açı-
köğretim Fakültesi Dekan Yardımcısı 
Yrd. Doç. Dr. Sinan Aydın “2011-2012 
öğretim yılında dönemlik olarak oku-

tulan programlarımızda Touchstone 
kitapları kullanmaya başladık. Bu 
sene ise tüm programlardaki öğrenci-
lerimiz Touchstone serisinden fayda-
lanmaktalar. Öğrencilerimizin İngiliz-
ce öğrenmelerine destek olmak üzere 
ayrıca bahar döneminde e-seminer 
hizmetimiz başlayacak. Böylelikle 
öğrencilerimiz kendi bilgisayarları ba-
şında hocalarının canlı olarak gerçek-
leştirdikleri programları izleyebilecek 
ve yazılı olarak sorularını iletebilecek-
ler.” dedi. 

Yrd. Doç. Dr. Aydın “Bu kapsamda 
öğrencilerimizin online kurslardan 
yararlanmasını desteklemek amacıy-
la ödül dağıtmaya karar verdik. Eğer 
öğrencilerimiz bu online materyalle-
rin tamamını kullanır ve derslerinde 

başarılı olurlarsa her seviyeden belli 
sayıda öğrencimize ödüller verile-
cek.” diye konuştu. 

2012-2013 öğretim yılında Tou-
chstone Online Kursunun tüm mo-
düllerini tamamlayan ve dersinde 
başarılı olan öğrencilere fakültemiz 
tarafından 1 öğrenciye İngiltere’de 
bir hafta İngilizce dil kursu, 10 öğren-
ciye tablet bilgisayar ve 1000 öğrenci-
ye ise Cambridge Learners Dictionary 
hediye edilecek. Ancak öğrencilerin 
yukarıdaki ödüllerden birini kazana-
bilmeleri için T.C. kimlik numaralarını 
Touchstone çevrim içi öğrenme orta-
mında tanımlamaları gerekiyor. Bu-
nun için öğrencinin sisteme giriş yap-
tıktan sonra soldaki panel içinde “My 
Profile” aracına tıklayıp üst kısımdaki 

“Edit/Düzenle” ve buradan da “Direc-
tory Information” bölümüne girerek 
içindeki “Institution/Organization” 
bölümüne T.C. kimlik numarasını ya-
zarak kaydetmeleri gerekiyor.

Öğrencilerin her seviye için haftalık 
çalışma planına www.cambridgelms.
org/p/anadolu İn-
ternet adresin-
den ulaşarak 
online kurs 
imkânından 
yararlanabile-
cekler. 

Açıköğretimden İngilizceye tam destek

Talep ve satın almada online istek dönemi başladı

Prof. Dr. 
Mustafa Cavcar

Doç. Dr. 
Mehmet Başar

Harun 
Karacan

Yrd. Doç. Dr. Sinan Aydın
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Cengiz ÖZKAN

n ETİ Çocuk Tiyatrosu Anadolu Üni-
versitesinde çocuklarla buluştu.7 
Şubat günü Sinema Anadolu’da 
sahnelenen tek perdelik ‘Çizmeli 
Kedi’ oyununda çocuklar aileleriyle 
birlikte tiyatronun tadını çıkardı.

Çocuklara kötülüğün kaybetmeye 
mahkum olduğu mesajının verildiği 
oyunun bitiminde, oyunu izleyen 
çocuklara çeşitli hediyeler dağıtıldı.

Göze ÇİÇEK

n 7 ülkeden 29 farklı yazarın bir araya 
geldiği 17 bölümden oluşan “Project 
Management Approches for Online Le-
arning Design” isimli kitabın editörlü-
ğünü üstlenen Doç. Dr. Gülsün Eby ve 
Doç. Dr. T. Volkan Yüzer, 4’üncü ulus-
lararası kitaplarını başarıyla tamamla-
dılar. IGI-Global Publisher tarafından 
yayımlanan kitap, çevrim içi eğitim ve 
uzaktan öğrenme konularında iletişim 
ortamlarının tasarımlarını yönetme 
konusu üzerinde dünyada bir ilk olma 
özelliğini taşıyor. 

Açıköğretim Fakültesi Öğretim 
Üyelerinden Eby ve Yüzer konuyla ilgili 
şunları söylediler: 

“Kitabın ortaya çıkması sizin başvu-
ru yapmanızdan kitabın eser olarak 
elinize gelmesine kadar yaklaşık bir ile 
bir buçuk yıllık bir süreci gerektiriyor. 
Zaten editör olarak da bütün bunların 
yönlendirmesini, düzenlenmesini siz 
yapıyorsunuz. Yayıncı size yardım edi-
yor ama konu uzmanı sizsiniz. İçeriği 
bilen kişiler aslında editörlerdir. O yüz-
den editörler bu süreçte büyük önem 
taşıyorlar. Proje yönetimi dediğinizde 
ve çevrim içi proje tabanlı çalışmalar 
dediğinizde sizin belli başlıklarınız var. 
Hem uzaktan çalışma yapacaksınız 
hem de bunu başlatıp sonlandıracak-
sınız. Bunu yaparken proje yönetimi 
tabanlı çalışırken ne gibi yönetimsel 
tabanlı işleriniz var bunlar çok önemli 
olarak ortaya çıkıyor. Kitabın belirli 
bölümleri de bunun üzerine çalışıyor. 
Kimi takım bazlı nasıl çalışılır, kimi ta-
kım bazlı çalışmalarda maksimum fay-
daya nasıl erişebiliriz, neler yapabiliriz, 
kimi çevrim içi çalışırken acaba farklı 
yapılar kullanabilir miyiz gibi konular 
üzerine duruyor. Proje yönetim aşa-
malarında; iletişim yönetimi, maliyet 
yönetimi, insan kaynakları yönetimi, 
uygulama yönetimi, temin yönetimi, 
zaman yönetimi, risk yönetimi, kalite 
yönetimi ve sorumlulukların yerine 
getirilmesi yönetimi gibi başlı başına 
konularınız var. Bunlar bu kitabın 
içerisinde dağılmış bir şekilde farklı 
farklı ele alınarak ve ayrıntılı olarak 
açıklanarak yazıldı.”

Bilge SÖNMEZ

n Güzel Sanatlar Fakültesinin (GSF) 
ek binası tamamlandı. Bina, Heykel 
Bölümü tarafından kullanılacak. 
GSF Dekanı Prof. Bilgihan Uzuner 
“Heykel Bölümü kurulduğu zaman-
dan beri bizim binamızda eski Eği-
tim Fakültesinin barakaları denilen 
atölyeleri kullanıyordu. Son bir yıl 
içerisinde hızlı bir karar alıp bu 
barakaları yıkarak temiz, modern 
bir ek bina yapıldı. Fakülte içerisin-
de taş, metal, bronz döküm, takı 
atölyesi, polyester atölyesi, ahşap 
atölyesi gibi birbirinden ayrı birçok 
atölyenin olduğu bir yapıya kavuş-
tu.” dedi. 

GSF Heykel Bölümü Başkanı 
D o ç . 
Rahmi 
Atalay 
ise ek 
b i n a 
h a k -
k ında 

şunları söyledi:
“Baraka diye isimlendirdiğimiz 

eski binamız, öğrencilerimizin 
ihtiyaçlarını karşılayamıyordu. 
Bunun üzerine, yaklaşık üç sene 
önce bir proje başlattık. Yurt dışı 
seyahatlerimizde, bu şekilde mo-
dernize edilmiş atölyeleri araştır-
dıktan sonra, fakültemizde aynı-
sını uygulamak amacıyla ek bina 
projesini geliştirdik. Eski teknik 
atölyelerin yerine, yeni bina ya-
pılması için projeyi hazırlayıp tek-
lifte bulunduk. Bir buçuk yıldan 
beri inşaatı süren binamızı henüz 

teslim aldık. Bu bina heykel bölü-
münün tüm öğretim elemanları-
nın özverili ça-
lışmaları ve 
destekle-
riyle kur-
gulanmıştır. 
Arkadaşla-
rıma, son-
suz teşek-
kürlerimi 
s u n a -
rım.”

İrem DÖNMEZ

n Yunus Emre Kültür ve Sanat 
Merkezi, 25 Ocak günü Ege Yöresi 
Zeybekler Konseri ve Gösterisine 
ev sahipliği yaptı. Sanat yönetmen-
liğini İbrahim Eke’nin yaptığı etkin-
liğe Anadolu Üniversitesi Edebiyat 
Fakültesi Tarih Bölümünden Yrd. 
Doç. Dr. Yağmur Say da katıldı. 

“Eldeki mevcut verilere göre zey-
bekliğin milletin zor ve sıkıntılı gün-
lerinde, zalime karşı silahlı direniş 
teşkilatı biçiminde değerlendirmek 

hiç de yanlış olmaz. Bir meslek ör-
gütü, yiğitlik ve dayanışma kuru-
luşu ya da yerel bir güvenlik gücü 
olarak da görmek mümkündür.” 
diyen Say, efe ve zeybeklere ilişkin 
önemli ve ilginç bilgiler verdi. 

   Bir kişinin efe olabilmesi için 
yiğit ve korkusuz olması gerektiği-
ni belirten Say, zeybeklerin efenin 
yardımcısı olduğunu söyledi. 

“Halkın efe ve zeybek dediği kah-
ramanlar, zulmün ve baskının her 
türlüsüne boyun eğmeyen, suçlu-

ları cezalandıran, zenginden alıp 
fakire dağıtan, mert, sözünün eri 
insanlardır.” diyerek sözlerine de-
vam eden Say, efe ve zeybeklerin 
Anadolu kültürünün vazgeçilmez 
ögeleri olduğunun altını çizdi. Efe 
ve zeybeklerin toplumsal yaşamda 
önemli yeri ve görevleri olduğunu 
da belirten Say, zeybek ocaklarının 
belirli bir teşkilat yapısına dahil ol-
duğunu ve bu yapılanma sayesin-
de işlerin aksamadan ilerlediğini 
ifade etti. 

Tiyatro 
Anadolu
Kocaeli’de

Çizmeli Kedi 
Miniklerle
Buluştu

İrem DÖNMEZ

n Animasyon Bölümü öğrencisi Önder 
Menken ve Açıköğretim Fakültesi Fo-
toğrafçılık ve  Kameramanlık Bölümü 
öğrencisi Burak Varlık’ın yönetmenliği-
ni yaptığı “Fidan” isimli kısa film, pek 
çok film festivalinde animasyon dalın-
da ödüle değer bulundu. 

Savaşta ailesini kaybeden küçük 
bir kızın zeytin ağacına sahip olma 
hayalinin anlatıldığı animasyonun se-
naryosu öncelikle Kültür Bakanlığına 
sunulup ardından bakanlığın verdiği 
destekle oluşturulup çeşitli festivallere 
gönderildi. 

Beyaz Güvercin Kısa Film Festivali 
Animasyon Dalı En İyi Film Ödülü, 24. 
Uluslararası İstanbul Kısa Film Festivali 
En İyi Canlandırma Ödülü ve 6. Sine-
park Kısa Film Festivali Jüri Özel Ödü-
lü’nü alan Fidan, yurt dışında da pek 
çok film festivaline katıldı. 

Çizgi Film-Animasyon Bölüm Baş-
kanı Doç. Fethi Kaba, filmle ve filmin 
yönetmenlerinden Önder Menken ile 
ilgili görüşlerini şu sözlerle dile getirdi: 
“Önder, öğrencilik döneminden hazır-
ladığı filmlerle standart, endüstriyel 
anlamda çizgi filmlerin dışında özgün 
çalışmalar yapıyordu zaten. Daha önce 
yaptığı ‘Karga Leşi’ diye bir film var me-
sela birkaç yerde ödül aldı o da. Uma-
rım bu filmlerin devamı gelir, daha da 
ileriye gider.”  

Özgün Film Çok Zor

Filmin danışmanlığını yapan Öğr. Gör. 
Tahir Aksoy ise sistemden ve var olan 
koşullardan dolayı öğrencilerin pazara iş 
yapmak durumunda kaldığını, bundan 
dolayı da özgün filmler ortaya koymanın 
çok zor olduğunu ve esasında istedikleri-
nin özgün projeler üreten öğrenciler oldu-

ğunu dile getirdi. 
  Filmin yönetmen-

lerinden Animasyon 
Bölümü öğrencisi Önder 
Menken, filme dair şun-
ları söyledi: “Film, ailesini 
savaşta kaybetmiş yetim 
bir kızın hikâyesini anla-
tıyor. Tek isteği bir ağaca 
sahip olmak. Ağaç büyü-
yor ama bu sefer ağacın 
önüne bir duvar örülüyor. 
Savaşa karşı bir duruşu 
yansıtmak istedik filmde.” 

Burak Varlık ise proje 
aşamasında kendilerini 
zorlayan en büyük unsurun 
belli bir süre içerisinde filmi yetiştirmek 
olduğunu söyledi ve ekledi: “Her çocuk 
bir fidandır. O fidanları ne kadar güzel 
beslersek büyüyüp ağaç olduklarında 
güzel meyveler verebilir.”

Eby ve Yüzer 
küresel yayına 
imza attı

Güzel Sanatlar ek binasına kavuştu
Barış Can KERMAN

n Açıköğretim Fakültesi 30’uncu 
yıl etkinlikleri kapsamında, Tiyatro 
Anadolu, Kocaeli turnesine çıktı. 
7-9 Şubat tarihleri arasında Kocaeli 
Şehir Tiyatroları Süleyman Demirel 
Kültür Merkezi’nde 4 gösterim yapan 
Tiyatro Anadolu ekibi, seyircilerden 
büyük ilgi 
gördü. Sü-
leyman Ka-
raahmet’in 
yazdığı, 
Ümit Ay-
doğdu’nun 
yönettiği 
“Sessiz Ev” 
ve Beliz 
Güçbilmez’in 
yazdığı, Doç. 
Erol İpekli’nin 
yönettiği 
“Doyçland: 
Dünyanın Rengi” adlı oyunları yakla-
şık 2 bin Açıköğretim öğrencisi izledi.
Doç. Erol İpekli oyunlarla ilgili şu 
açıklamada bulundu: “2 bin Açıköğ-
retim öğrencisi bu oyunları aileleri 
ile birlikte bizim davetlimiz olarak 
ücretsiz izledi. Oyunlar büyük beğeni 
gördü ve ayakta alkışlandı. Kocaeli 
turnesi dışında başka iller içinde 
böyle turneler düşünüyoruz ama 
daha tam olarak kesin bir takvim 
belli değil.”

“Efeler ve zeybekler mert insanlardır”

Rahmi 
Atalay 
ise ek 
b i n a 
h a k -
k ında 

lışmaları ve 

rıma, son-
suz teşek-

Ödülleri toplayan kısa film: Fidan

Önder Menken

Burak

Varlık

Prof. Bilgihan Uzuner Doç. Rahmi Atalay
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Prof. Dr. Aydın Ziya Özgür

n Açıköğretim Sistemimizin 30. yılında çok gururlu-
yuz. Öncelikle bu gururu bize yaşatan kuruluşundan 
bugüne emeği geçen tüm hocalarıma, çalışma 

arkadaşlarıma, 
öğrencileri-
mize ve  mezunlarıma çok teşekkür ediyorum. Bu sistemin 
içinde 30 yıldır öğrenci işçilikten rektör yardımcılığına kadar 
çok farklı düzeylerde görevler aldım. Ama her kuruluşun Açı-
köğretim Sisteminin  geliştiği her aşama bir yenilikçilikle Türki-
ye de eğitim sorunlarını çözme noktasında farklı iş birlikleriyle 
organizasyon yapılarıyla çok farklı noktalarda Türk eğitim 
sistemine yenilikler getiren bir kurum oldu. Bugün itibarıyla ise 
Açıköğretim Sistemi 30. yılında artık kuruluşundaki ilk yıllarda 
yaşadığı o gelişme döneminden sonra Türkiye’nin yükseköğreti-
minde bir öncüsü, eğitim sorunlarını çözen dahası bilgi ve iletişim 
teknolojilerini Açıköğretim Sisteminde uygulayan ve toplumun her 
kesiminden insana çözümler getiren bir sistem oldu. Bu nedenle 
çok gururluyuz, duygularımı anlatmakta zorlanıyorum bu emeği 
bize yaşatan herkese çok çok teşekkür ediyorum.

arkadaşlarıma, 

içinde 30 yıldır öğrenci işçilikten rektör yardımcılığına kadar 
çok farklı düzeylerde görevler aldım. Ama her kuruluşun Açı-
köğretim Sisteminin  geliştiği her aşama bir yenilikçilikle Türki-
ye de eğitim sorunlarını çözme noktasında farklı iş birlikleriyle 
organizasyon yapılarıyla çok farklı noktalarda Türk eğitim 
sistemine yenilikler getiren bir kurum oldu. Bugün itibarıyla ise 
Açıköğretim Sistemi 30. yılında artık kuruluşundaki ilk yıllarda 
yaşadığı o gelişme döneminden sonra Türkiye’nin yükseköğreti-
minde bir öncüsü, eğitim sorunlarını çözen dahası bilgi ve iletişim 
teknolojilerini Açıköğretim Sisteminde uygulayan ve toplumun her 
kesiminden insana çözümler getiren bir sistem oldu. Bu nedenle 
çok gururluyuz, duygularımı anlatmakta zorlanıyorum bu emeği 
bize yaşatan herkese çok çok teşekkür ediyorum.

AÖF Dekanı Prof. Dr. Kerim Banar

n 1982’den 2012’ye dediğimizde bu 30 yıllık süre 
içinde herkesin çok büyük katkısı var ve burada  şu ana 
kadar  söylenmeyen belki en önemli şey mevcut öğren-

cilerin ve mezunlarında sisteme çok önemli katkısı olduğudur. 
Bu kişilerden çok ciddi geri bildirimler alıyoruz. Bu dönüşüm 
sürecinde de öğrencilerden gelen talepler çok önemli bizim 
için. Öğrenci arkadaşlarımızın ve  mezunların sistemin 
iyileştirilmesine yönelik önerileri talepleri olduğunda bunları 
fakülteye bildirirlerse bunlar mail yoluyla olabilir ya da 
başka bir şekilde iletebilirler. Bunlar da bizim için çok önemli 
herkese bu noktada tekrar teşekkür ediyorum nice 30 yıllara 
hep birlikte diyorum.

cilerin ve mezunlarında sisteme çok önemli katkısı olduğudur. 
Bu kişilerden çok ciddi geri bildirimler alıyoruz. Bu dönüşüm 
sürecinde de öğrencilerden gelen talepler çok önemli bizim 
için. Öğrenci arkadaşlarımızın ve  mezunların sistemin 
iyileştirilmesine yönelik önerileri talepleri olduğunda bunları 
fakülteye bildirirlerse bunlar mail yoluyla olabilir ya da 
başka bir şekilde iletebilirler. Bunlar da bizim için çok önemli 
herkese bu noktada tekrar teşekkür ediyorum nice 30 yıllara 
hep birlikte diyorum.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın Açıköğretimin 30 Yılını Değerlendirdi:

Her evde bir Açıköğretimʻli var
n Otuz yıl önce mektuplu öğretim gibi 
bir modelle başladığımız yolda bugün 
30. yılı kutluyoruz. Bu 30 yıl da ne 
mücadeleler verildi. Ne sorunlar yaşandı, 
burada anlatmak için bir program yapıl-
sa saatler sürer. 30 yıl önce Açıköğretim 
denen öğrencinin ve toplumun bilmediği 
tanımadığı bir modeli başlattık. O süreç 
içerisinde inanılmaz güçlükler yaşadık. 
Fakat yılmadık. Dekanlarımıza, hocaları-
mıza, arkadaşlarımıza güvendik. Büyük 
bir çaba ile gerçekleşemez denilen 
şeyleri gerçekleştireceğiz, geliyoruz. 1 
milyon 700 bin mezunumuz var, hayata 
kazandırdığımız. Bugün bir milyon 
350 bin öğrencimiz var. Şu anda 13, 15 
milyon arası aile ile ilişkiliyiz. Her ailede 
bir Anadolu Üniversiteli var. Ve bu süreci 
başlatan başarıyla getiren hocalarımız-
dan işçilere herkese teşekkür etmek is-
tiyorum. Öğrencilerimize teşekkür etmek 
istiyorum. Bize yardımcı olan kurumlara 
da teşekkür ediyorum… İnanıyorum ki 
5 – 10 yıl sonra Anadolu Üniversitesi çok 
daha başka yerlerde olacak. Bilgi iletişim 
teknolojilerini en ileri düzeyde kullanan, 
toplumun ihtiyaç duyduğu sorunlara 

çözüm üreten, çözüm yanlısı, hizmet 
odaklı bir üniversite olarak faaliyetleri-
mizi sürdürüyoruz. Böyle bir kurumun 
bir öğretim üyesi olmaktan dolayı da 
son derece mutluyum. Bu etkinliğimize 
katılan bütün hocalarımıza, medya 
mensuplarına, herkese çok teşekkür 
ediyorum, nice 30 yıllara diyorum. 

Kredili sistem dünyanın kullandığı 
en çağdaş sistemdir. Kredili sistemde 
öğrencinin, başarılarını sağlıklı olarak 
ölçebilirsiniz. Kredili sistemde 49 ile kal-
mazsınız. Öğrencilerin ortalamasına 
göre performanslar değerlendirilir. 
Kredili sistemde kalırsanız, ders 
tekrarı yaparsınız, eğer ki fazladan 
kredi alırsanız, erkenden okulu 
bitirebilirsiniz. İlgi duyduğunuz 
alanlarda yönlendirme söz 
konusudur. Gerçekten çağdaş bir 
sistemdir. İnanıyorum ki, birkaç 
sınavdan sonra ya da dönemin 
sonunda; inanıyorum ki öğren-
cilerimiz bize serzenişte bulu-
nacaklar. Şimdiye kadar niçin 
kredili sisteme geçmediniz, ne 
kadar güzelmiş 

diyecekler. Bu arada bazı arkadaşlarımız 
bize mail gönderiyorlar, kredili sistem ile 
ilgili, kredili sistemde bütünleme yoktur, 
dersi tekrar vardır. Dönem kaybedebi-
lirsiniz ama yıl kaybetmezsiniz. Bolonya 
süreci kapsamında, YÖK’ün bize verdiği 
yetki çerçevesinde tüm sistemi değiştir-
dik ve dönüştürdük. 2015 yılından sonra 
Bolonya süreci kapsamında, eğitim 
öğretimini sürdürmezseniz, kredili siste-
me tabii değilseniz. Aldığınız diplomalar 
yurt dışında geçmez, sonraki dönem-

lerde bütün 

dönemlerde geçerli olan, AB ve bütün 
ülkeler tarafından tanınan diplomayı 
öğrencilerimize sunmuş oluyoruz. 
Emin olun bu sistemle öğrencilerimizin 
en çok kullandığı sistemdir. Zaten 
sınavlarda da herhalde görüyorlar. 
Daha sık aralıklarla ara sınav ve fi naller 
yapılıyor. Kitaplarımız tümüyle yenilendi. 
Elektronik dijital kitaba da geçiyoruz. 
İnternet’te danışmanlık hizmetleriyle 
de yardımcı olacağız. Öğrencilerimiz bu 
sistemle daha başarılı olacaklarına emin 
olabilirler. 

Bildiğiniz gibi fi nal sınavları yapıldı. 
Bir milyon 332 bin öğrenci arkadaşımız 
girdi. Bu Türkiye’de yapılan bütün 
zamanların en büyük sınavıdır. Ve çok 
şükür bu zamana kadar güven içinde 
yürütüyoruz. Öğrencilerimiz de dersleri-
ne odaklansınlar, çalışırlarsa başarma-
mak için hiçbir neden yok. Üstelik, bu 
kadar büyük organizasyonu 30 yılından 
beri başarıyla sürdürüyoruz. Bu başarıda 
emeği olan herkese teşekkür ediyor, 
öğrencilerimize de sınavlarında başarılar 
diliyorum. 

Prof. Dr. İnal Cem Aşkun

n 30 yıl önce fakültenin ilk dekanıydım ben. Öyle kolay 
bir sistem değildi. Çünkü Türkiye tanımıyordu. Nasıl bir 
öğretim nasıl bir fakülte diyorlardı. En büyük zorluğu 
devlet kurumlarıyla yaşadık. Örneğin, TRT dedi ki senin 
programlarını biz reklam fi yatı üzerinden yayınla-
yacağız. Ama bu mümkün değildi. ÖSYM, “Ben sizin 
sınavınızı yapmam” dedi, “30 bin öğrencinin sınavını 
nasıl yapacağız?” diye sordu. Belediyeler, “Biz senin 
öğrencilerine paso vermeyiz” dedi. Kredi Yurtlar 
Kurumu, “Biz senin öğrencilerine kredi vermeyiz” 
dediler. Türkiye Elektrik Kurumu “Gece 12’den sonra 
televizyonlar çalışacak bizim o kadar elektriğimiz 
yok.” dedi. İstanbul Sanayici ve İşadamları “Bunları 
işe almayın, bunlar nasıl öğrenci” dedi. Akıl almaz 

bir durumdu. Hatta rektörle bile mücadele ettik bu konuda. 
Üniversitelerden danışmanlık alacaktık, “size yardımcı 
olamayız” dediler. Yani Türkiye’de iş yapmanın ne kadar 
zor olduğunu; özellikle de devlet kesiminde, bu vesileyle 
gördüm. Ama sonunda, bir gazetede çıkardım ve gazete de 
bunun mücadelesini verdim. Ondan sonra belediyeler paso 
verdiler, krediler açıldı, ÖSYM sınavlarını yaptı. Askere alma 
dairesi, tecil etti. Onlarla da uğraştık. 30 bin adamın belgesi 
gidecek, mümkün değil... Onlara da anlattık derdimizi. Ama 
baştan da fi krimiz şuydu: O zaman Türkiye’nin nüfusu çok 
daha azdı. Ben bu işi yaparken şunu söyledim: Her öğrenci 

üniversite oku-
maya kalkışırsa 
Türkiye bunu 
kaldıramaz ki. 
Diğer önem-
li noktada 
öğretim, 
hayatı kesiyor. 
Hayata teması 
kalmıyor. 
Açıköğretim 
Sisteminde biz 
hem çocukların bulundukları yerde eğitimi-
ni sağladık. Hem çalışarak hem okuyarak hayata atılıyorlar. 
Böyle başarılı olduk. Dünya üzerinde ikinci olan bir üniversi-
teyiz bu konuda. Yani biz Eskişehir’den bu işin mücadelesini 
çok yaptık. Bizim Anadolu’daki bilim adamı anlayışımız 
çok farklı, İstanbul gibi değil. Büyük şehirlerde bilim 
adamı anlayışı, yabancı dillerde makale yayınlamaktır. Ben 
Anadolu’da dört fakültenin kuruculuğunu yaptım, birçok 
profesör yetişirdim. Ama Amerikan dergilerinde makalem de 
yok onu söyleyeyim. Bilimin konusu toplumun sorunlarıdır. 
Toplumun sorunlarını çözmeyen bilim ve bilim adamının da 
toplumda yeri olmadığı kanaatindeyim. Evrensel bir bilim 
var ama bilim aynı zamanda yöreseldir de. Anadolu Halkının 
yanında olmamız lazım. Halk bilim adamının yanında olacak 
görecek, aksi takdirde biz yerimizde sayarız. 

David Harryson

n Benim şahsi olarak etrafımdaki 
insanlar,  İstanbul ofi simizdeki 
çalışanlardan, ailemize kadar 
herkes Anadolu Üniversitesinde 
öğrenci olduğundan ben biliyorum 
ki hayatlarında yeni bir ufuk açı-
lıyor. Güzel duyguları paylaşıyo-
rum. Yıl dönümünü memnuniyetle 
kutlamak için geldik...

David Harryson

n

insanlar,  İstanbul ofi simizdeki 
çalışanlardan, ailemize kadar 
herkes Anadolu Üniversitesinde 
öğrenci olduğundan ben biliyorum 
ki hayatlarında yeni bir ufuk açı-
lıyor. Güzel duyguları paylaşıyo-
rum. Yıl dönümünü memnuniyetle 
kutlamak için geldik...

Prof. Dr. Sinan Bozok 

n Ben ilk kuruluşunda yer aldığım içim 
benim için çok önemli. Aslına bakarsanız, 
30 yılın geleceğini pek düşünemiyorduk, 
günü gününe çalıştığımız için. Başarılı ola-
rak 30 yıla vardığımız için de çok mutluyum 
gerçekten.  Ben size şöyle söyleyeyim; biz 
ilk kayıtları 1983 senesinde açtığımız zaman, 
15 bin öğrenci almayı ön görmüştük. O kadar 
büyük talep oldu ki, 24 bin öğrenci kaydettik. 
Bu ne kadar büyük bir talep olduğunu göste-
riyor. Bu açından şimdi milyonlara varmış ol-
ması son derece normal. Bu tarz  eğitime olan 
talep her zaman vardı, daha büyük rakamlara 
da ulaşacağına inanıyorum. 

Prof. Dr. İnal Cem Aşkun

n 30 yıl önce fakültenin ilk dekanıydım ben. Öyle kolay 
bir sistem değildi. Çünkü Türkiye tanımıyordu. Nasıl bir 
öğretim nasıl bir fakülte diyorlardı. En büyük zorluğu 
devlet kurumlarıyla yaşadık. Örneğin, TRT dedi ki senin 
programlarını biz reklam fi yatı üzerinden yayınla-
yacağız. Ama bu mümkün değildi. ÖSYM, “Ben sizin 
sınavınızı yapmam” dedi, “30 bin öğrencinin sınavını 
nasıl yapacağız?” diye sordu. Belediyeler, “Biz senin 
öğrencilerine paso vermeyiz” dedi. Kredi Yurtlar 
Kurumu, “Biz senin öğrencilerine kredi vermeyiz” 
dediler. Türkiye Elektrik Kurumu “Gece 12’den sonra 
televizyonlar çalışacak bizim o kadar elektriğimiz 

bir durumdu. Hatta rektörle bile mücadele ettik bu konuda. 

Ne dediler?Ne dediler?

   DEVAM EDECEK...

Açıköğretim Sistemiin 30. yılı Dolma-

bahçe Sarayı Saray Kolleksiyonları 

Müzesi’nde düzenlenen resepsiyon-

da kutlandı. Organizasyona katılan 

davetliler Açıköğretim Sistemini 

değerlendirdiler.



 ‘Bir 
millet 

iki 
döwletʻ

Bir-biregi sylap bilýän il gördüm,
Gadymdan gadymy Eskişäherde.
Myhhmana güler ýüz berýän dul gördüm,
Gadymdan gadymy Eskişäherde.

Sähralary keşde çekilen ýaly,
Topraga yrsgal, nur sepilen ýaly,
Ýatladýar kalbyňda bir ajap çagy,
Gadymdan gadymy Eskişäherde.

Az wagtlyk myhman bolup oturdym,
Türkmen ilden gyzgyn salam getirdim,
Hormatyňa hormat gatyp oturdym,
Gadymdan gadymy Eskişäherde.

Taryhy uzakdan gözläp otursaň,
Ylhamyňa güýç goşýar gözläp otursaň,
Waspyňa söz ýetmez sözläp otursaň,
Gadymdan gadymy Eskişäherde.

Türkmenistan  devletimizde 
bütün işlerle aynı seviyede ili-
min-bilimin kalkınmasına  çok 
dikkat edilyor. Devlet, Cum-
hurbaşkanımız biz öğrencilere 
daha geniş tecrübelere sahip 
olmamız için dahada uğraş-
maya çalışıyor. Bu amaçla biz 
bir haftalığına Türkiye Cumhuri 
devletine tecrübe edinmeye 
geldik. Burada ise Türkiye’nin 
en büyük üniversitelerinden 
biri olan Anadolu Üniversite-
sinde yapılan büyük işlerle; 
televizyon, radyo, gazetecilik 

işlerine daha geniş bakış açısıyla sahip olduk. Burada tarihte ilk 
defa kullanılmış olan tarihî televizyon, radyo sergilerinde eskiden 
duymuş olduğum şeyleri kendi gözlerimle görmem bende büyük 
etki yarattı. Türk kardeşlerimizin tecrübeleri ile tanışmak ve Anado-
lu Üniversitesinde gördüğüm, duyduğum, öğrendiğim şeyler benim 
uluslararası gazetecilik, muhabirlik öğrencisi olarak benim bu 
meslekle ilgili bilgilerimi, tecrübelerimi daha da zenginleşmesine 
sebep oldu. Misafi rperver Türk kardeşlerimi, öğrenci arkadaşlarımı 
Türkmenistan devletimize misafi rliğe çağırıyorum.

Sähra Ahmedowa
Türkmenistan Dışişleri Bakanlığı Uluslararası 
İlişkiler Enstitüsü Uluslararası Gazetecilik  Bölümü 
5. Sınıf Öğrencisi

Sevgili Cumhurbaşkanımız 
Gurbanguly Berdimuhamme-
dow’un yönetmenliği sayesin-
de Türkmenistan devletimiz 
her gün yeni yeni gelişmelere 
sahip olmakta. Bununla birlik-
te bizim üniversite öğrencile-
rinin daha geniş tecrübelere 
sahip olması içinde kardeş 
ülkelerle daha geniş ilişkiler 
kurmakta. Türkmenistanın Dış 
işleri Bakanlığının Uluslararası  
İlişkiler Enstitüsünün Uluslara-
rası Gazetecilik Bölümünün 5’nci sınıf öğrencilerinin geniş tecrübe-
lere sahip olmaları için Türkiye’nin Eskişehir Anadolu Üniversitesine 
gelmeleride kardeşliğin asıl örneğidir. Ben Türkiye’nin en büyük 
üniversitelerinden biri olan Anadolu Üniversitesinde kendi okul 
tecrübelerimi daha da genişlettigim için kendimi mutlu hissediyo-
rum. Çünkü ben bu üniversitede dünyanın her yerinden gelen kendi 
meslekteş öğrencilerimle fi kir alıştım. Onların yaptıkları tecrübeleri 
gördüm. Bunların dışında ben Eskişehir’in çok güzel tarihî yerleri 
ile misafi rperver insanlarıyla tanışmama sebep oldu ve insanların 
çalışkan olduklarını gözlerindeki mutlulukları, kalplerindeki işine 
olan devletine olan sevgisini gördüm. Ben kendi adıma kendi mes-
lekteş öğrencilerime, profesör öğretmenlere tüm kalpten başarılar 
diliyorum ve gelecekte ilişkilerimizin daha da güçlenmesini isterim.

Tuwakberdi Hojamberdiýew
Türkmenistan Dışişleri Bakanlığı Uluslararası 
İlişkiler Enstitüsü Uluslararası Gazetecilik  Bölümü 
5. Sınıf Öğrencisi

Devlet Başkanımızın sayesinde 
bizim kendi ülkemizde öğren-
cilere büyük imkânlar veriliyor. 
Bize hem Türkiye’de olmak, 
Eskişehir’de yerleşen Anadolu 
üniversitesinin İletişim Bilim-
leri Fakültesinde eğitim almak 
mutluluğu verildi. Fakültede biz 
iletişim hakkında, haber yaz-
manın teknikleri, etkili iletişi-
min teknikleri, gazete sayfasını 
nasıl hazırlamalı, onun için kul-
lanılan programları hakkında 
bilimleri aldık. Anadolu Üniver-
sitesinin stüdyolarında, Eskişe-

hir ES TV televizyon kanalında, FOLLOW dergisinde olmak ve orada 
çalışanlar, öğrenciler veya öğretmenlerle tanışmak bizim hoşumuza 
gitti. Türkiye’nin kültürel olarak Türkmenistan ile yakın olması bizim 
eğitimimizi zenginleştirmek amacıyla yapan bu seferki kültürel, kar-
deşlik veya eğitim ziyaretimizi güzelleştirdi.

Laçyn Rasulova
Türkmenistan Dışişleri Bakanlığı Uluslararası 
İlişkiler Enstitüsü Uluslararası Gazetecilik  Bölümü 
5. Sınıf Öğrencisi

Türkmenistan devletimizin 
Uluslararası ilişkileri gün 
geçtikçe genişleşyor. Bu ilişki-
lerden birisi de kardeş ülkemiz 
olan Türkiye devleti ilişkileridir.                                                                                             
Biz genç öğrencilere kendi 
bilimlerimizi daha da zen-
ginleştirmek amacı ile bütün 
imkânlar yaratıldı. Bu imkânlar 
sayesindede biz Türkiyenin  
Eskişehir’deki Anadolu Üniver-
sitesine gelip almış olduğumuz 
tecrübeler onlardan bir tanesi 

oldu. Burda biz dünya gazetecilik işlerinin nasıl yapıldıklarına 
daha tecrübeli bir şekilde sahip olduk. Ordaki doktor profesörlerin 
bize pratikli bir şekilde göstermiş oldukları stüdyolar, gazetelerini 
ürettikleri yerleri, canlı radyo stüdyoyu gezdirdiler ve geniş bilgilere 
sahip olmamızı sağladılar. İnşallah gelecekte ilişkilerimizin  daha 
da sağlamlaşmasını umuyoruz.

Akmyrat Babaýew
Türkmenistan Dışişleri Bakanlığı Uluslararası 
İlişkiler Enstitüsü Uluslararası Gazetecilik  Bölümü 
5. Sınıf Öğrencisi

İkdisadi, siyasi, insanperver 
ilişkilerimiz daha da genişleş-
mekte olan kardeş devletimiz 
Türkiye’nin Eskişehir şehri 
çok zengin bir tarihe sahip ol-
makta. 1958 senesinde kurul-
muş olan Anadolu Üniversitesi 
dünya derecesinde bilim verip 
öğrencilerinin başarılı olmasını 
dahada genişletmekte.    Sev-
gili Cumhurbaşkanımızın bizim 
için yaptığı işlerden faydalanıp 
bir hafta içerisinde Anadolu 
Üniversitesi profesör öğretmenlerinden dünya derecelerine layık 
olan yurt dışı tecrübelerini görmemiz bizim için büyük bir şereftir. 
Anadolu Üniversitesinin İletişim Fakültesinin  gazetecilik, televiz-
yonculuk bölümündeki doktor, profesörler bize çok zevk verici ders-
ler anlattılar. Anlatım sırasındaki bizim görmüş olduğumuz son dere-
ce yeni multimedia aletleri bizim okul devrimizde  almış olduğumuz 
bilimleri dahada zenginleştirdi. İnşallah gelecekte ilişkilerimizin  da-
hada sağlamlaşmasını umuyoruz.

Ezizmuhammet Mämedow
Türkmenistan Dışişleri Bakanlığı Uluslararası 
İlişkiler Enstitüsü Uluslararası Gazetecilik  Bölümü 
5. Sınıf Öğrencisi

Ben Eskişehir Anadolu Üniver-
sitesinde Turizm Fakültesinin 
3’ncü sınıf örgencisi olarak ül-
kemin sevgili Cumhurbaşkanı 
Gurbanguly Berdimuhamme-
dow’un biz örgencilere yarat-
mış olduğu imkânlar sayesinde 
ülkemden gelen Uluslararası 
İlişkiler Üniversitesinin öğret-
men ve öğrenci misafi rlerime 
bana burada vermiş oldukları 
tercümanlık görevim için gurur 
duyuyorum. Onun sayesinde 

ben de buradaki İletişim Bilimleri Fakültesinin bize vermiş olduğu 
geniş bilgiler, pratikler için kendi adıma ve misafi rlerimiz adına te-
şekkür etmek istiyorum.  Onların dışında da zaten Eskişehir’in bütün 
güzel yerlerini  gezdirdiniz, zamanınızı harcadınız, misafi rlerimizin 
vaktini eğlenceli bir şekilde geçirdiniz. Onların buradan mutlu bir 
şekilde ayrıldıklarını düşünüyorum ve ilişkilerimizin gelecekte daha 
da gelişeceğine  inanarak sizi de kendi ülkemize beklerim.

Dayanç Saryýew
Konuk Heyete Ziyaretleri Boyunca Çevirmenlik 

Yapan Türkmenistanlı Üniversitemiz Öğrencisi

Türkmenistan kendi bağım-
sızlığını aldığı zaman ilk 
olarak bize destek ülkeler-
den bir tanesi Türkiye devle-
tidir. O zamandan beride bu 
iki ülkenin arasında iktisadi, 
siyasi, medeni ve bilim yön-
lerindeki ilişkiler gelişmeye 
başladı. Bizim Eskişehir’de 
dünyaca belli olan, kendi 
içinde 2 milyon öğrencisi 
olan Anadolu Üniversitesin-
de Türkmenistanın Dış işleri 
Bakanlığının Uluslararası  İlişkiler Enstitüsünün Uluslararası 
Gazetecilik Bölümünün öğrencilerinin geniş tecrübelere 
sahip olmaları için geldikleride kardeşliğin asıl örneğidir.                                                                                                                              
Sevgili Cumhurbaşkanımız Gurbanguly Berdimuhamme-
dow’un bizim gençler için yaptığı işlerden faydalanıp Türkiye 
Devletine geniş bilgilere sahip olmaları için gelmemiz bizi 
gerçekten sevindiriyor. Öğrecilerimizin birkaç gün içinde 
Anadolu Üniversitesinin tele-radyo stüdyolarında, laboratuvar-
larda okul merkezlerinde olup buradaki öğrencilerin yaptıkları 
pratik, tecrübeleri ile yakından tanıştılar.  Böylelikle bizim 
öğrencilerimiz kendi tecrübelerinide daha da zenginleştirdi-
ler.  Tecrübe sayesinde üniversitenin insanperver, güler yüzlü 
profesör öğretmenleri ve öğrencileri ile yakından tanışıp, 
onların tüm kalpten bizim için yaptıkları, verdikleri tavsiyeleri 
bizim öğrencilerimize okul tecrübelerini genişletmekte yardım 
ediyor. Bizlere böyle sevimli imkânları yaratan iki devletin 
cumhurbaşkanlara da tüm kalpten kendi adıma ve öğrencile-
rimin adına teşşekür etmek istiyorum ve son cümlemi de yeni 
yazdığım şiirimle tamamlamak istiyorum:

Jumaberdi Artykow
Türkmenistan Dışişleri Bakanlığı 
Uluslararası İlişkiler Enstitüsü Öğretmeni

Çeviri ve Düzeltme: Dayanç Saryýew  AnadoluHaberBaşbakanlık Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı Başkanlığı 
aracılığıyla İletişim Bilimleri Fakültesi’nde bir hafta boyunca 
eğitim alan Türkmenistan Uluslararası Gazetecilik ve Diplomasi 
Bölümü heyeti tarafından hazırlanan sayfayı sizlere sunuyoruz...


